
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (27.01.24 14:07:00) 
 
 Kolege poslanice i poslanici, počinjemo rad. 
 Primjenom elektronskog  sistema za glasanje utvrđeno je da postoji kvorum potreba za početak 
sjednice, jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika. Otvaram sjednicu Trećeg vanrednog zasijedanja u 
2024.godini Skupštine Crne Gore 28. saziva.  
 Zbog strašene tragedije koja se sinoć desila u Podgorici gdje je troje ljudi izgubilo život, ja vas 
pozivam da minutom čutanja odamo počast žrtvama.  
 Slava im. 
 Podsjećam da sam sazvao u Skupštinu na sjednicu vanrednog  zasijedanja saglasno Poslovniku 
Skupštine, a na zahtjev 45 poslanik. Zahtjevom za vanredno  zasijedanje određen je dan održavanja i dnevni 
red sjednice. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu.  
 Stavljam na glasanje dnevni red određen u sazivu. 
 Izvolite, kolege, glasajte. 
 Mogu li da zaključim glasanje? 
 Glasalo je 56 poslanika, svih 56 za, nema protiv, nema uzdržanih, pa objavljujem da je dnevni red 
Izbor vrhovnog državnog tužioca iz reda svih kandidata koji ispunjavaju zakonske uslove usvojen. 
 Prelazimo na dnevni red. 
 Molim, Vi ste se javili proceduralno? 
 Izvolite. 
 
 
 DRITA LLOLLA (27.01.24 14:09:22) 
 
 Uvažene građanke i građani Crne Gore, smatrala sam da je potrebno da se javim povodom ovog 
pitanja. S obzirom da je pitanje koje treba da zavrijedi pažnju javnosti u sastavu te javnosti su naravno preko 
50% žena. Razlog zbog čega se javljam jeste slučaj sa Ženskim klubom Skupštine Crne Gore. Ženski klub je 
formiran 2021.godine, kao jedno neformalno skupštinsko tijelo sa ciljem  da unaprijedi položaj žena u politici 
u crnogorskom društvu, u njegovom sastavu su sve poslanice saziva na čelu sa dvije kopredsjedavajuće, sa 
potpredsjednicom Skupštine i sa predstavnicom najbrojnijeg kluba poslanika, jedna iz opozicije, druga iz 
pozicije. Tokom ovog saziva predsjednik je smatrao da izgleda da je uticaj ovog kluba preznačajan i treba da 
se marginalizuje i tako je odlučio, donio je odluku da umjesto dvije kopredsjednice ovaj klub ima četiri 
kopredsjednice. Jasno je da nije sporno ili nije bilo sporno ni  koliko kopredsjednica ovaj klub ima, ni struktura 
funkcionisanja,već ono što sam rekla da se marginalizuje uticaj i možda jedina stvar progresivna koja se 
desila u ovom domu u prethodnih nekoliko godina  da se  uništi ili da se razgradi ili ako hoćemo da se 
obesmisli. Ja sam javno se izjasnila povodom toga, da prvenstveno kao poslanica, kao žena, ne mogu da 
prihvatim tako nešto zbog činjenice, da ta odluka pripada poslanicama Skupštine Crne Gore. 
 Dakle, način na koji je odlučeno otkriva motiv,  izjasnila sam se i povodom tog motiva, smatram da se 
radi o mizoginiji predsjednika Skupštine lično, naravno da ne mogu lično da prihvatim takvu odluku. Želim 
naravno da se obratim  i mojim koleginicama, ako Vi smatrate da je ovo način da je ovo forma, da vama o 
vašim pravima i o nama i našim pravima kao žena odluče ovi ovakvi onda vama srećan put i ja ne želim da 
budem dio ove farse.Zahvljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (27.01.24 14:11:56) 
 
 Hvala vam. 
 Proceduralno se javila  gospođa Kordić. 
 Mi smo imali dogovor na Kolegijumu  predsjednika Skupštine  o današnjem radu. Prošla sjednica je 
imala mnogo proceduralnih javljanja i umjesto da traje nekoliko minuta, trajala  je punih tri sata.  
 Molim Vas da proceduralno, nakon ovog obraćanja gospođe Kordić, da ne skrećemo sa utvrđenog 
dnevnog reda, sada o nekom drugom pravcu. 
 Izvolite,gospođo Kordić. 
 
 
 SIMONIDA KORDIĆ (27.01.24 14:12:35) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče. 



 Nema potrebe da dužim naravno oko ovoga, bojim se da koleginica Llolla nije upoznata sa načinom 
formiranja Ženskog kluba i koliko znam nije bila ni prisutna u poslednjem periodu, možda grešim, ali nijesam 
primetila da ste bili prisutni kada je formira Ženski klub. Znači, Ženski klub se ne formira odlukom 
predsjednika Skupštine, on se formira ugovorom koji su potpisale članice Ženskog kluba i taj ugovor i 
odredbe tog ugovora nijesu formulisane  u prethodnom sazivu za ovaj saziv. Već ovaj saziv u salgasnosti 
članice Ženskog kluba konkretizuje uslove i način funkcionisanja kluba. Sve članice Ženskog kluba su 
naravno pozvane na osnivačku Skupštinu  i jedna po jedna su prozivane i potpisivale  ugovor, koji ima taj 
sadržaj koji ima i koji je naravno javno dostupan. Ne  znam da li ste ga Vi potpisali ili ne, ali osnivanje Ženskog 
kluba i način njegovog funkcionisanja nema nikakave veze ni sa kim osim sa članicama Ženskog kluba. U 
prethodnom sazivu Ženski klub je imao dve kopredsjedavajuće to je bila potpredsjednica Skupštine i 
predstavnica najvećeg opozicionog kluba, to je tada bila predstavnica DPS-a, mi smo dogovorno smatrale da 
je potrebno da se taj teret odgovornosti prosto raspodeli da više članica Ženskog kluba bude aktivnije 
uključeno, to je bila jedna od mana funkcionisanja u prethodnom sazivu i da to učinimo i na ovaj način. To nije 
jedina izmena, ako ste člitali sporazum, druga izmjena je vezana za projektno funkcionisanje kluba, tako da 
će svaki projekat koji klub nosi imati posebnu kordinatorku za taj projekat, da ne bismo bili u situaciji da sav 
teret i sve obaveze padnu na dve osobe, već da se što šire, što demokratskije raširi u ono što su univerzalna 
pitanja žena i da sve  mi zajedno nosimo projekte tog kluba. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (27.01.24 14:14:54) 
 
 Hvala. 
 Samo trenutak. 
 Nećemo dozvoliti da se skreće sa teme. Meni je drago da je koleginica KordIć, sve to objasnila. 
Predsjednik Skuštine koji je ovdje napadnut od vaše strane znate li koliko je imao veze sa tim vašim aktima? 
Samo stanite malo, nijeste uključeni, niko vas ne čuje, sačekajte da ja završim,nemojte da ste tako nestrpljivi. 
Dakle, to zna i gospođa Zdenka i svi, došao sam i pozdravio sam taj čin osnivanja Ženskog kluba, i to je sve 
što ima veze sa osnivanjem tog kluba, sve su ostalo dogovarale žene poslanice između sebe. Da ne 
polemišem sa jednom teškom optužbom koju ste saopštili, i mizogeniju i ne znam što, predlažem da idemo 
dalje, dosta je bilo zloupotreba prošli put od strane poslanika vezano za proceduralna javljanja, tako da sa 
ovim je iscrljeno. Nemate iskoristili ste pravo.  
 Idemo dalje. Nema pravo na odgovor ovo je bilo proceduralno javljanje. Znate li šta smo se ogovorili 
na Kolegijumu,procedurala je bila poslanice i nije imala veze sa ovom temom? 
 Kordićka je pojasnila samo kako je osnovan Ženski klub, nije dala komentar, ona je objasnila za one 
koji nijesu bili prisutni,a koji iznose teške optužbe.  
 Trideset sekundi,kada insistira šef kluba. 
 Izvolite. 
 
 
 DRITA LLOLLA (27.01.24 14:16:49) 
 
 Gospodine Mandiću, Vi potvrđujete  upravo ono što sam ja rekla, time što ne dajete mi pravo da 
govorim na ovu temu. Ovo jeste važna tema. Nije tačno da su poslanice odlučile i to je najprostija činjenica. 
Dakle, poslanice nijesu odlučile o načinu funkcionisanja kluba, ako ste odlučile, ako je odlučio vaš klub ,to je 
drugo pitanje. Ali taj klub pripada svim poslanicama u Skupštini Crne Gore, ni pod razno neću prihvatiti,kao 
što sam rekla, ovu farsu. Umjesto da se jedini neformalan odbor u Skupštini Crne Gore, umjesto da se  
formalizuje na neki način, da idemo korak naprijed, da se ženama daje više ingerencije,više autonomnosti vi 
želite da totalno obesmislite. Naravno da  ima veze i sa mizoginijom, ima veze i sa nacišovinističkim 
bekgroundom iz kojeg dolazite. Nije stvar samo žena, ovo je stvar  neprihvatanja različitog. To je jedina istina. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (27.01.24 14:17:48) 
 
 Isteklo je vrijeme,  gospođo, koje ste tražili. Crnogorska javnost ima priliku da čuje. Ja bih zamolio da 
pokažete ugovor Vi iz Ženskog kluba koji ste potpisali, a prisustvovao sam  kada ste svi prilazili i potpisivali to, 
i to je najbolji odgovor na ovu temu.  
 Podsjećam da je Skupštini na osnovu člana 47 stav 3 Zakona o državnom tužilaštvu, Tužilački savjet 
11.maja 2023.godine dostavio obrazloženi predlog da se za vrhovnog državnog tužioca izabere 
kandidatkinja Maja Jovanović. 



 Takođe, Tužilački savjet dostavio je listu kandidata koji ispunjavaju  Zakon o propisanim uslovima za 
izbor vrhovnog državnog tužioca, saglasno amandmanu 3 i amandmanu 10 Ustav Crne Gore vrhovnog 
državnog tužioca bira i razrješava  Skupština Crne Gore. Nakon saslušanja u nadležnom radnom tijelu,  na 
predlog Tužilačkog savjeta, po raspisanom javnom  pozivu Odbor za politički sitem pravosuđe i upravu 
07.decembra 2023.godine,održao je konsultativno saslušanje kandidatkinje Maje Jovanović za izbor 
vrhovnog državnog tužioca.  
 Na Petoj sjednici Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2023. godini 21.decembra Skupština nije  
prihvatila predlog Tužilačkog savjeta da se Maja Jovanović izabere za vrhovnog državnog tužioca. Saglasno 
amandmanu 4 na Ustav Crne Gore u prvom glasanju Skupština bira vrhovnog državnog tužioca na predlog 
Tužilačkog savjeta dvotrećinskom većinom svih poslanika. Ako predloženi kandidat  ne dobije potrebnu 
većinu, Skupština u drugom glasanju tropetinskom  većinom svih poslanika, najranije nakon mjesec dana.  
bira vrhovnog državnog tužioca iz reda svih kandidata koji ispunjuavaju zakonske uslove. Odbor za politički 
sistem pravosuđe i upravu 17.januara 2024.godine, održao je konstutativno saslušanje kandidata  Suzane 
Mugoše i Milorada Markovića, sa liste kandidata koji ispunjavaju zakonom propisane uslove za izbor 
vrhovnog državnog tužioca. Saglasano članu 178 a stav 3 Poslovnika Skupštine otvara se pretres sa svim 
kandidatima za vrhovnog državnog tužioca koji ispunjavaju zakonske  uslove. Izvjestilac Odbora za politički 
sistem pravosuđe i upravu  je Milun Zogović, predsjednik odbora.  
 Da li izvjestilac odbora želi riječ? 
 Izvolite, gospodine Zogoviću. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (27.01.24 14:20:39) 
 
 Gospodine Mandiću, kolege poslanici, uvažena javnosti, 
 S obzirom da ste vi pročitali kompletnu proceduru koja je vezana za izbor vrhovnog državnog tužioca 
nakon što je Tužilački savjet raspisao javni poziv kao nadležni organ i Skupštini dostavio kako svoj predlog za 
vrhovnog državnog tužioca tako i kompletnu listu kandidata nema potrebe da kao izvjestilac odbora  ponovo 
ponavljam,jer ste vi precizno naglasili svu proceduru koja je sprovedena na odboru. Želim samo da naglasim 
da je Odbor za politički sistem pravosuže i upravu ispoštovao svako slovo Ustava i zakona i Poslovnika ovog 
doma, i da je sam izbor i konsultativana saslušanja potencijalnih kandidata za vrhovnog državnog tužioca 
protekao u jednoj transparetnoj atmosferi. Tako da je cvjelokupna  zainteresovana javnost i svi činioci 
društveno političkog života u Crnoj Gori mogli su da prate ovaj proces. Kao što znate od oktobra 2019.godine, 
Vrhovno državno tužilaštvo je u VDT stanju i konačno drago mi je što  ova skupštinska većina  što ova 
parlamentarna većina ima priliku da isporuči one rezultate koje je Crna Gora dugo čekala,a koji nam svakako 
znače puno kako u radu naših najznačajnih pravosudnih institucija, tako i u isporučavanju rezultata na našem 
evropskom putu. Da Vas ne bih dalje opterećivao želim da dodam da od pontecijalnih kandidata i od onog ko 
dobije većinu ovog doma, da vrši funkciju vrhovnog državnog tužioca želim da otkloni sve one nedoumice 
koje su opterećivale crnogorsko društvo u prethodnom periodu. Sve one afere koje su ostale nerazriješene, 
sve one potencijalne krađe i zloupotrebe državnih funkcija, kako nekadašnjih vršioca vlasti,tako i svih drugih 
aktera društveno političkog života. Očekujem da će Skupština Crne Gore na čelu sa ovom parlamentarnom 
većinom kojom Vi  predsjedavate gospodine Mandiću, danas izabrati vrhovnog državnog tužioca. Ja se 
zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (27.01.24 14:23:06) 
 
 Hvala, gospodine Zogoviću. 
 Sada prelazimo na prijavljene. Da Vas podsjetim da smo se na Kolegijumu dogovorili da svaki klub 
ima uvodna izlaganja po deset minuta, u tim uvodnim izlaganjima možemo sve da kažemo što želimo na ovu 
temu Vrhovnog državnog tužilaštva i vrhovnog državnog tužioca raspravljeno je na desetine puta u ovom  
Parlamentu. Tako da ćete iskoristiti to pravo kao poslanički klubovi, možete da podijelite vrijeme, može jedan 
da govori u ime kluba, da završimo ovo danas, ipak je i praznik i klubovi pojedini imaju obaveze.  
 Ja želim da čestitam slavu svim slavljenicima. 
 Prvi za riječ  je prijavljen gospodin Darko Dragović. Izvolite, gospodine Dragoviću, Vi ste prvi. 
 Kako vi god želite da se dogovorite, tako ćemo i postupiti. Izvolite gospodine Čarapiću. 
 
 VASILIJE ČARAPIĆ (27.01.24 14:25:44) 
 
 Hvala Vam, predsjedavajuća. 



 Počeo bih time što bih naglasio par proceduralnih stvari. Smatram da je cjelopuni postupak 
saslušavanja kandidata protekao jako transparentno i ovim putem želim da iskoristim ovu priliku da pohvalim 
i rad odbora matičnog koji je uspio da u jednoj transparetnoj, otvorenoj atmosferi sasluša kandidate i stvarno 
da onaj doprinos da mi danas imamo situaciju da kristalno jasno sa pravim argumentima možemo da 
izaberemo ili ne izaberemo najbolje kandidate. Sa druge strane, svi smo svjesni činjenice da je danas subota, 
da je praznik i nekako želim da se zahvalim poslanicima i vlasti i opozicije što su uskladili svoje obaveze da 
danas imamo ovu sjednicu. Napomenuo bih da vd mandat trenutnom vršiocu dužnoci istče 08.februara i da 
mi danas u suštini imamo priliiku da zaokružimo ovaj proces i da izađemo iz određene vd krize koja je drmala 
ovaj segment našeg pravosuđa već nekih pet godina.  
 Sada bih započeo sa izlaganjem, i to sa uvodnom tezom. Vrhovni državni tužilac danas mora biti 
izabran. Pokret Evropa sad će podržati kandidata Milorada Markovića. Zašto mora biti izabran? Poslednji put 
kada se VDT-e izabrao u punom mandatu bila je 2014.godina, dakle prije deset godina smo imali situaciju 
kada se u ovom Parlamentu izabrao VDT-e u punom mandatu. Od tada imali smo puni mandat VDT-a Ivice 
Stankovića i imali smo pet godina vd mandata gdje imamo, kao fakcititet bih istakao njegov vd mandat, vd 
mandat Dražena Burića, Maje Jovanović,  Begović i slično. Imamo danas priliku i obavezu, kao neko kome su 
građani prenijeli dio svog suvereniteta, da imenuje ljude u pravosuđu, da prekinemo to vd stanje i da 
izaberemo nekoga ko će u punom mandatu obavljati ovu funkciju u narednih pet godina.  
 Smatramo da su saslušanja pokazala da definitivno postoji prostor da se ovo danas uradi sa širokom 
podrškom. Da je vrijeme i trenutak u kome smo mi sada kao političko društvo takav da je ovo dobra stvar za 
nas. Atmosfera u kojoj gdje smo u prethodnom periodu uspjeli da izvršimo maltene parcijalnu deblokadu 
pravosuđa, prije svega kompletiranjem Ustavnog suda, pa izborom Sudskog savjeta koji je već izabrao 
novog predsjedavajućeg u rutinskoj proceduri, mi danas imamo priliku da u cjelosti odblokiramo pravosuđe i 
mislim da nju moramo da iskoristimo.  
 Zašto je VDT-e bitan za Crnu Goru? To je jedna specifična funkcija u našem sistemu. To je za razliku 
od sudstva koje posluje po principu neke horizontale kod tužilaštva ipak postoji ta vertikala. Ako imamo 
VDT-a za koga znamo da ima integritet i da je posvećen vladavini prava mi time dajemo taj karakter 
cjelokupnoj tužilačkoj organizaciji. To je jako bitno u ovom trenutku kada imamo poljuljano povjerenje 
građana usamo pravosuđe zbog raznoraznih i afera a koje potresao prije svega bivše i sadašnje nosioce 
pravosudne vlasti. Kako bi povratili to povjerenje definitivno je saglasnost svih i građana, i nas političara i 
međunarodne zajednice da moramo sprovesti određene reforme u pravosuđu. Međutim, reforma zahtijeva 
nalizu, reforma zahtijeva dijalog, reforma zahtijeva i vrijeme i to je je normalno. Međutim, mi danas možemo 
da napravimo veliki korak ka toj reformi time što ćemo izabrati vrhovnog državnog tužioca. Samim tim činom 
vratiti dio tog povjerenja koje je na žalost bilo izgubljeno u naše pravosuđe. Vrhovni državni tužilac u koliko je 
dobar on je sposoban da nadomjesti sve nedostatketužilačke organizacije i to je jako bitno zbog toga što je 
tužilaštvo upravo motor generisanja pravde u društvu. Jedan sud ne može da donese dobru, pravičnu 
presudu u koliko nemamo tužilaštvo koje je spremno da taj slučaj iznese. Kada imamo sređenu tužilačku 
organizaciju smatram da mi možemo doći do presuda o krupnim stvarima kojima ćemo ozdraviti naše 
društvo. Bez VDT-a nema tog motora. Tako da je danas nama obaveza, u koliko želimo da se obračunamo 
sa svim boljakama našeg deruštva, prije svega sa organizovanim kriminalom i korupcijom, u koliko želimo da 
imamo veću pravdu u našem društvu mi moramo da damo motor pravosudnom sistemu danas da se to desi.  
 Izabrali smo kandidata Markovića kao nekoga koga želimo da podržimo zbog toga što smo stvarno 
impresionirani njegovim planom rada koji je dostavio u svojoj prijavi. Smatramo da nema mrlju u svojoj 
karijeri, mislimo da je dobro to što ispunjava uslove da bude VDT-e, a da je na neki način prošao ispod 
radara, u smislu da niko za njega ne može da kaže da je u bilo kom trenutku bio nečiji ili ničiji. Radi se o 
nekom čovjeku koji je nezavistan, koji je samostalan, koji je pokazao da može da se trpi i sa nekim pritiscima 
koji dolaze sa strane i u tom kontekstu smo na neki način i uvjereni da je on dobar VDT-e. Sa druge strane, ne 
treba zatvarati prostor, mi imamo ovdje i kandidate koji takođe mogu da adekvatno sarađuju u koliko se 
izabere novi VDT-e, mislim da treba praviti prijateljstva i koheziju među svim ljudima. Tako da kada 
izaberemo nekoga ko je došao van sistema, kad damo nekome šansu ko je došao ispod radara on može da 
napravi most saradnje i sa nekim ko je unutar ove organizacije i time smatram da dajemo dodatnu vrijednost 
tužilačkoj organizaciji, jer u konkretnom slučaju možemo da imamo dva jaka člana u Vrhovnom državnom 
tužilaštvu koji će da se zajedno bore protiv organizovanog kriminala. Za moje uvodno izlaganje je dovoljno, 
racionalizovaću vrijeme, ali eto naš stav kluba je da podržavamo kandidata Markovića i da smatramo čvrsto 
da se VDT-e mora izabrati danas. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 14:31:37) 
 
 Zahvaljujem kolegi Čarapiću. 
 Sada riječ dajem kolegi Nikoliću. Izvolite, kolega. 



 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (27.01.24 14:31:44) 
 
 Hvala, potpredsjednice. 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Važna tema pred nama. Prije toga pozdravljam odluku PES-a da promijeni svog uvodnog 
diskutsanta. Vjerovatno je zbog toga i ova prethodna diskusija imala različite opservacije koje nijesu, čini mi 
se, bile dovoljno u temi, ali pretpostavljam da će nam rasprava u nastavku omogućitida dodirnemo sve važne 
aspekte izbora vrhovnog državnog tužioca.  
 Tužilaštvo je jedna od ključnih institucija za uspostavljanje pravde i pravilno je da se kaže da evropska 
perspektiva Crne Gore u značajnoj mjeri zavisi od rzultata rada tužilačke organizacije. Atmosfera u susret 
izboru vrhovnog državnog tužioca, na žalost, nije ni malo dobra i nije zdrava. Zašto to kažem? Zato što smo 
2013.godine, sjećam se, kada smo promijenili Ustavna rješenja za izbor čelnih ljudi u pravosuđu, slušali 
politička uslovljavanja gdje se reforme u jednoj oblasti uslovaljvaju izmjenom Ustava u drugoj oblasti. Pa je 
tada reforma pravosuđa uslovaljvana promjenom identitetskih pitanja kroz određena ustavna rješenja. Danas 
slušamo uslovljavanja u pogledu političke rekonstrukcije Vlade, sa jedne strane i odnosom prema jednom 
sudskom procesu poznatom pod imenom "državni udar" sa druge strane. Zašto je to problematično? Zato što 
to nije pravilan pristup. Ne možete ključna imenovanja u pravosuđu od kojih zavisi evropska perspektiva Crne 
Gore uslovljavati političkim pitanjima, a sa druge strane govoriti i obavještavati javnost o tome kako vi imate 
najbolje namjere. To nijesu dobre namjere. Da ne govorimo o tome da trenutno Crnu Goru potresaju nekoliko 
ozbiljnih afera od plave sveske i optužbi ministra pravde na račun šefa specijalnog policijskog odjeljenja onih 
da je svojevremeno išao od tužioca do tužioca ne bi li izlobirao hapšenje predsjednika Vlade u susret 
parlamentarnim izborima do ovih navoda koje čitamo iz plave sveske đe se vidi da je šef specijalnog 
policijskog odjeljenja kojeg predlaže specijalni državni tužilac i bez specijalnog državnog tužioca to lice ne 
može biti imenovano niti razriješeno odavao službene informacije neovlašćenim licima što ga apsolutno čini 
nedostojnim funkcije i te kako ima uticaja na ono što tužilaštvo u perspektivi treba da radi. Rekao sam odnos 
prema pravdi je veoma sporan sjećam se kad su bili izabrani vrhovni državni tužilac i specijalni državni tužilac 
hvalospjeva o Milivoju Katniću onda kad je organizovao svoj posao na način što je pokretao određene 
postupke protiv lica koja su se povezivala ili su bili formalno iz redova Demokratske partije socijalista. Sjećam 
se da je tadašnja opozicija govorila o tome kako je pravda napokon stupila na scenu. Kakav je u finalu odnos 
istih tih koji su mu izricali hvalospjeve prema Milivoju Katniću poznato i nema potrebe da podsjećamo. 
Sjećam se takođe kakav je bio odnos prema Suzani Mugoši kada je donisla određene sudske presude u 
jednoj od njih u slučaju Zavala i brojnim drugim đe su takođe pravno postradali neki ljudi koji su imali veze sa 
Demokratskom partijom socijalista.  
 Dakle, ovo je jedan fenomen koji je prije svega karakterističan za politiku i prije svega je 
karakterističan za našu političku konkurenciju jer Demokratska partija socijalista se nikad nije miješala u rad 
pravosudnih organa niti je komentarisala njihovo postupanje niti je komentarisala njihove odluke čak i onda 
kad smo imali određene insitucionalne prigovore koje smo svakako kandidovali, ali to pitanje nijesmo 
politizovali.  
 Na kraju, želim da ponovim ono što je stav našeg poslaničkog kluba da kandidat za vrhovnog 
državnog tužioca Suzana Mugoša ima našu podršku. Zašto? Zato što mislimo da je Suzana Mugoša kao 
neko ko je proveo preko dvije decenije u crnogorskom pravosuđu pokazala integritet i hrabrost u svom poslu, 
da je ona i njena porodica odoljela veliki političkim obavještajnim i medijskim pritiscima zbog procesa kojeg je 
vodila kao sudija u slučaju akta terorizma, odnosno pokušaja terorizma na dan izbora. Dakle, taj postupak je 
dalje pred nadležnim organima Crne Gore, ali naš odnos prema odnosu kojeg je Suzana Mugoša pokazala i 
u tom i u svim drugim slučajevima u odnosu na nju je pohvalan. Dakle, mislimo da dolazi iz institucije, 
odnosno iz pravosuđa đe je provela svoj maltene cio profesionalni vijek i da u ovom trenutku u Crnoj Gori 
treba vrhovni državni tužilac i sa tim iskustvom, ali i sa ličnim integritetom i hrabrošću.  
 U odnosu na gospodina Markovića već smo kazali da nemamo nikakve profesionalne prigovore u 
odnosu na njegovu profesionalnu karijeru, lično ga poznajem, smatram ga pristojnim i ozbiljnim čovjekom. 
Sarađivali smo tada kada smo zajedno radili na Fakultetu političkih nauka, ali u tom odnosu prednost smo dali 
gospođi Mugoši imajući u vidu da prema našem mišljenju ima više iskustva i da bolje poznaje sistem 
pravosuđa.  
 U odnosu na gospođu Jovanović da ponovim i taj stav kojeg smo imali mislimo da je bila izložena 
nezapamćenim političkim pritiscima za vrijeme svog v.d. mandata u kojoj mjeri je bila u stanju da im se 
odupre o tome neka sudi javnost, ali i svakako za primjer i za pohvalu to što je i ona kao neko ko je dugo 
godina provela u sistemu pravosuđa kazala da za sve to vrijeme obavljanja svog posla nije trpjela nikakve 
političke pritiske što govori da u sistemu pravosuđa rade većinski profesionalci ozbiljni i odgovorni ljudi lojalni 



nacionalnim interesima Crne Gore i spremni da čuvaju i unapređuju sistem pravde. Dakle, Poslanički klub 
Demokratske partije socijalista podržaće Suzanu Mugošu za vrhovnog državnog tužioca. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 14:39:43) 
 
 Zahvaljujem, kolega Nikoliću.  
 Sada riječ dajem kolegi Slavenu Radunoviću i da kažem vama kolega Nikoliću da ste potrošili sedam 
i po minuta imate još dva i po minuta za klub. Zahvaljujem. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (27.01.24 14:39:59) 
 
 Zahvaljujem, gospođo potpredsjednice.  
 Drage koleginice i kolege,  
 Danas je važan dan za crnogorsko društvo. Naime, pošto smo kao novi Parlament, novi saziv 
Parlamenta, uspjeli da razriješimo, da kažem, dva velika problema koja smo imali, a to je izbor sedmog člana 
Ustavnog suda i nedostajuće članove Sudskog savjeta. Danas treba da napravimo još jedan, rekao bih, 
poslednji u nizu koraka, a najveći korak definitivno u rekao bih ovom primarnom vidu sređivanja stanja u 
Tužilaštvu i pravosuđu. Znači, onom najneophodnijem. Vrlo često čujemo kako je ovo strašno važno za naš 
evropski put i da je ovo je način da ispunimo određene zahtjeve Evropske unije. Naravno sa tim se slažem i to 
je fakat, ali mislim da je mnogo važnije što je ovo vrlo važno za crnogorsko društvo, što je ovo važno za 
crnogorske građane da izađemo iz ovih neregularnih situacija kakve imamo već duže vremena u grani vlasti 
koja je izuzetno bitna i za razvoj demokratije i za ljudska prava i za naravno, što je najvažnije, sprovođenje 
pravde u Crnoj Gori.  
 Imamo danas na raspolaganju mogućnost da glasamo za tri kandidata gospodina Markovića, 
gospođu Jovanović i gospođu Mugošu. Naš klub procjenjuje da je gospodin Marković u boljoj situaciji, rekao 
bih, da je favorit što se nas tiče zbog toga što nije bio dio sistema koji je pokazao ogromne slabosti u 
prethodnih nekoliko decenija. Pored želje da mogu da izdvojim određeni broj ljudi u Tužilaštvu i u sudstvu koji 
zaista zaslužuju svaku pohvalu moram da kažem da je dominantno toliko zatrovan taj sistem bio da je vrlo 
teško među ljudima koji su bili dio tog sistema pronaći nekog da možete da kažete da potpuno sigurno ova 
osoba može u potpunosti da odgovori zadatku koji između ostalog zahtijeva i ozbiljne istrage u samim 
institucijama o kojima pričam. Znači, gospodin Marković je tu malo u povlašćenom položaju, niko od njih koji 
bi sjutra mogli da budu predmet istraga nije mu bio kolega, jesu možda slučajno na fakultetu ili tako, dok 
druga dva kandidata možda imaju i neke obzire privatne, kumovske, kolegijalne itd. Novi vdt, koji bude 
izabran, ima pred sobom po meni tri najvažnija zadatka pored onog da se bavi aktuelnim problemima 
organizovanog kriminala i korupcije i uopšte kriminalom ima i drugi koji je više puta ovdje pomenut, da istraži 
ratne zločine u onom dijelu koji nijesu istraženi da dođemo do počinilaca i do presuda, ali i treći da se kao što 
sam vać pomenuo pozabavi problemima u svojoj organizaciji. Naime, klub koji ja predstavljam i u ime kojeg 
govorim danas smatra da je Tužilačka organizacija Crne Gore ozbiljno zatrovana kriminalom, da tamo 
postoje ozbiljne možda ne sad jedna nego više organizovanih kriminalnih grupa koje su sprovodile neku 
svoju pravdu i koristile činjenicu da tužioci imaju vrlo velika ovlašćenja da se bore protiv protivnika ljudi koji su 
im bili na naredbodavci, neću ih sad imenovati jer u struktirama vlasti ima različitih frakcija. Tako da je dolazilo 
u određenim periodima i tako se mogu objasniti povremeni uspjesi prethodnih čelnika Tužilaštva da zbog 
određenih nesporazuma u vladajućoj partiji se krene u akciju recimo na jednog važnog funkcionera DPS-a, a 
ne na nekog drugog itd. Tako je i došlo do toga da smo mi onako malo naivno iz opozicije i to je tačno 
aplaudirali gospodinu Katniću kad je obavio neke prve operacije koje su dugo očekivane u Crnoj Gori. 
Međutim, to je kratko trajalo jer je pokazao svoje pravo lice odmah poslije toga i potpuno je normalno da kad 
neko pokaže, u stvari zbog čega je došao na tu funkciju, a čitava Crna Gora toga postane svjesna normano i 
da mi, posebno mi koji smo bili žrtve to jasno iskažemo. Tako da smatram da ovaj treći zadatak koji je pred 
VDT-om je možda i najvažniji za ozdravljenje crnogorskog društva. Ljudi koji su zloupotrijebili ovlašćenja koja 
im je dala država, koje im je dao narod sredstva koja su dobili da bi štitili kriminal, a borili se protiv političkih 
protivnika treba da završe iza rešetaka. Ne zato što neko njima želi da se sveti nego zato što to treba da bude 
primjer za sve druge, treba da se zna šta su funkcioneri, šta je posao funkcionera i činovnika državnih koje 
narod i građani plaćaju. Treba da sprovode i da se bore za pravdu i da se bore da štite građane od moćnika, 
a ne da ovlašćenja koriste u privatne svrhe jer završavanje posla raznim tajkunima ili funkcionerima na vlasti 
je praktično privatni posao.  
 Mi smo prepoznali u gospodinu Markoviću čovjeka koji je u ovoj konkurenciji najsposobniji da to 
napravi i zbog toga će imati našu podršku. Želim da kažem da i gospođa Jovanović da nema gospodina 
Markovića u ovoj konkurenciji bi dobila našu podršku jer smatramo da je ona isto osoba koja je bi mogla da u 



određenoj mjeri se pozabavi ovim poslom, ali treći kandidat Suzana Mugoša mogu otvoreno reći ako Crna 
Gora ima 633.108 stanovnika ona bi na našoj listi bila ili ova 633.108 ili 633.107 samo zavisi da li se i Katnić 
prijavio za tu funkciju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 14:47:43) 
 
 Zahvaljujem, kolega Radunoviću.  
 Kao i kod kolege Nikolića imali ste prekoračenje od dva i po minuta da znate.  
 Sada riječ dajem kolegi Borisu Bogdanoviću.  
 Izvolite. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (27.01.24 14:48:03) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice Skupštine.  
 Uvaženi građani, poštovane koleginice i kolege, uvažena Skupštino,  
 Evo danas raspravljamo o predlogu kandidata za izbor vrhovnog državnog tužioca Crne Gore i 
naravno i u svojim sjećanjima nosimo i uspomene i lekcije na prethodne tri decenije, odnosno 30 godina koje 
su obilježile Crnu Goru i to često na načine koje bi mi svi željeli da zauvjek zaboravimo. Mislim zaista da je to 
bio jedan najduži i najteži košmar u Evropi. Dakle, košmar od kog se teško oporavljamo i košmar kojeg teško 
zaboravljamo, ali i kao poslije svakog drugog košmara tako i poslije ovog je uslijedilo buđenje doduše 
trodecenijski ošamućeni zato što smo pune tri decenije gledali kako se zakoni, pravila i pravda savijaju i lome 
pred samozvanim sky junacima kako se partijski policajci, partijske sudije i partijski tužioci su samo jedni 
obični glumci u jednoj mračnoj predstavi izdaje. Dakle, u jednoj predstavi kako izdati svoju zemlju u tri čina i 
nakon tri čina i nakon 30 godina the end - kraj. Dakle, kao i na svakom drugom kraju tako i na kraju ove 
predstave čast izuzecima ljubili su i zastave, ljubili su i grbove, ljubili su i ustave, a u stvari su klečali pred 
samozvanim skaj junacima i bosovima i svima onima kojima je ova zemlja služila isključivo kao gradivni 
materijal za izgradnju kavačkog, škaljarskog i svakog drugog kriminalnog carstva. Planski su organizovano 
su i sistematski uništavali svaku ideju demokratije i svaku mrvu slobode. Svega čega su se dotakli su srušili, 
slomili i udavili jer su 30 godina cinički sa osmjehom na licu držali svoje ruke na vratu svoje sopstvene Crne 
Gore. Nijesmo znali, poštovani građani Crne Gore, da li da se smijemo ili da plačemo gledajući kako uživo 
ljube zastave i grbove, a tajno šalju poljupce samozvanim sky junacima Ljubu Miloviću, Petru Lazoviću i 
ostalim, kako su brojni tada tvrdili, tobože uvaženim i poštovanim građanima Crne Gore. Neće vam poštovani 
građani Crne Gore priznati da su to sky junaci, ali ćete ih lako prepoznati. Njihovo jedino kodno ime su etnički 
incidenti i znate li kako je to poštovani građani Crne Gore funkcionisalo. Prvo poljube zastavu onda je pogaze 
i izdaju, a nakon toga se sa njom ogrnu. Prvo pokradu sopstvenu državu natovare na svoje tigrić šlepere, a 
onda je onako poniženu i natovarenu izljube. To nisu bili samo pojedinci to su bile mreže sakrivene iza 
zastava, a u pravosuđu to je bila paukova mreža, paukova mreža koja je bila dovoljno jaka da uhvati slabe, ali 
projektovano slaba da ne može da zadrži moćne. Naravno kao i u svakom drugom kriminalnom filmu tako i u 
ovom ako ne znate ko je ubica onda ste pratili gledali ko će da zakupi najveću i najskuplju čitulju i tako je to 
funkcionisalo i sa Crnom Gorom. Najviše su je izdali oni koji su je najviše pokrali pa se naravno iza nje sakrili 
i u ime nje zagrnuli. Eto i mi danas kao predstavnici građana Crne Gore imamo tu priliku i tu šansu da u ime 
građana Crne Gore kažemo ne samo da ili ne kandidatima nego da ili ne sistemu na osnovu kojeg će ova 
zemlja stajati čvrsto, ponosno i uspravljeno pred građanima Crne Gore ili poniženo i jadno i slabo pred 
mafijaškim bosovima i pred sky junacima.  
        Što se tiče Demokratske Crne Gore nikada mafijško tužilaštvo samo antimafijaško. Što se tiče 
Demokratske Crne Gore nikada sila pravde u rukama koze nostre nego u rukama časnih i poštenih i 
poštovanih i uvaženih građana i ljudi i tužilaca i sudija jer nama je cilj da gradimo jednu zdravu Tužilačku 
organizaciju da vratimo pravo i pravdu i optužnice tamo gdje im je mjesto, a ne u partijske prostorije u 
poslaničke klubove i naravno u hotele nego u institucije sistema da svi budemo jednaki i pred zakonom i pred 
Ustavom i pred sudijama i pred tužiocima ni po babu ni po stričevima, ali ni po Branu, ni po Radoju, ni po 
Lomiju, ni po Kati, ni po Katani, ni po tigrićima i tigricama ili bilo kojim divljim ili pernatim životinjama kako su 
jedni druge najviši sistemski funkcioneri i glava hobotnice zvali, nazivali i oslovljavali jedni druge u tom 
bizarnom, virtuelnom svijetu sky aplikacija. Dakle, mislim da je vrijeme i konačno da se danas sa tim završi da 
se danas ova predstava okonča, da padne zavjesa, da pozovemo građane Crne Gore da posmatraju ovu 
sjednicu Skupštine Crne Gore jer su oni 10.avgusta posijali sjeme slobode, posijali sjeme demokratije koja 
danas može da nikne, a sjutra može i da procvjeta i mi mislimo i tvrdimo da to može i umije Milorad Miško 
Marković kojem dajemo povjerenje i šansu da pokaže ono što je Crna Gora čekala punih 30 godina, ali dajući 
mu priliku i šansu u jedno ga držimo i odgovornim, jer mi zaista više ne želimo da rizikujemo niti sa jednim 



imenom i prezimenom, niti sa jednim čovjekom, niti sa jednom organizacijom, niti sa jednim političkim 
subjektom, jer ovo je naš posao kojeg želimo zaista da dovedemo do kraja. Mi mislimo da Milorad Miško 
Marković zajedno sa glavnim specijalnim tužiocem ne nosi samo sa sobom izvršenje zakona pravo, pravdu i 
pravčnost nego sa sobom nosi i revoluciju za borbu protiv mafije i mi smo spremni i sposobni da im u takvoj 
revoluciji zaista iskreno i hrabro i bespoštedno pomognem. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 14:55:02) 
 
 Zahvaljujem, kolega Bogdanoviću. 
 Za klub je ostalo još tri minuta. 
 Sada riječ dajem kolegi Milanu Kneževiću. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (27.01.24 14:55:15) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, evo skoro nakon pet godina trebalo bi danas da dobijemo vrhovnog 
državnog tužioca, a imajući u vidu sve one pokušaje od ranije ispada da bi lakše bilo da smo birali Papu prije 
bi ga izabrali nego što imamo čitav ovaj politički, institucionalni galimatijas oko izbora vrhovnog državnog 
tužioca.  
 Ono što je veoma važno da zna crnogorska javnost jeste da ovo nije neka marginalna pozicija niti 
relativituzujaća da bi se doživljavala samo kao neki evropski štrik kad dođe neko od ambasadora zemalja 
Zapadne Evrope i kaže da su važni štrikovi. Jer vrhovni državni tužilac u Crnoj Gori ima faraonske 
nadležnosti, ima veće nadležnosti i od premijera i od predsjednika države i od predsjednika Skupštine, a 
zajedno sa njim te nadležnosti ima i glavni specijalni tužilac. Vrhovni državni tužilac u svakom trenutku može 
da preuzme bilo koji tužilački predmet, da da obavezujuće uputstvo, da odustane od optužnice, da podigne 
optužnicu i da ni njega ni glavnog specijalnog tužioca ne može smijeniti niko u Crnoj Gori bez procedure koja 
je takva da je komplikovanije ponavljam smijeniti rimskoga papu nego vrhnovnog državnog tužioca i glavnog 
specijalnog tužioca.  
 Crna Gora je odavno postala zemlja apsurda, jer gospodin Marković koji za sad ima najizglednije 
šanse da bude izabran za vrohovnog državnog tužioca uopšte nije bilo član tužilačkog savjeta koji je izabrala 
ova Skupština, nego je to bila gospođa Maja Jovanović. On nije bilo kandidat tužilačkog savjeta i tužilački 
savjet mu nije dao podršku, i to je veoma bitno da se konstatuje na ovom zasijedanju i u ovoj raspravi. Imamo 
situaciju da  su neka ranija iskustva obilježena Milivojem Katnićem, Ivicom Stankovićem u značajnoj mjeri 
kompromitovala naše tužilaštvo, ali i kompromitovala naše pravosuđe da mi iz Demokratske narodne partije 
imamo pravo da zahtijevamo ali i da budemo oprezni da nam se više nikad ne ponove Milivoje Katnić i 
njegova snoviđenja i optužni predlozi koji su bili zasnovani na iskustvima od ubistva Montezume suđenja 
Isusu Hristu i borbe Mlečana sa Crnogorcima. Mi nemamo pravo više ni na jedng Milivoja Katnića u Crnoj 
Gori, ali nemamo pravo ni na jednu Suzanu Mugošu, jer evo vidim da je osnosvni motiv Demokratske partije 
socijalista da glasa Suzanu Mugošu zato što je donijela sramnu i monstruoznu prvostepenu presudu Andriji 
Mandiću i meni na po pet godina zatvora, a istu tu Suzanu Mugošu Demokratska partija socijalista nije 
glasala 29.decembra 2022.godine kada je bila kandidat za takođe vrhovnog državnog tužioca zajedno sa 
gospodinom Kovačevićem i postavlja se pitanje kakvu je to katarzu i prosvetljenje doživjela Demokratska 
partija socijalista za godinu i nešto pa ni jednog glasa za Suzanu Mugošu 2022.godine, odjednom hvalospjevi 
za nju i za njenu porodicu i za sve ono što nije uradila ili što je zloupotrijebila u crnogorskom sudstvu.  
 Žena koja se dogovorala sa predsjednicom Vrhovnom suda kako da presudi lidere Demokratskog 
fronta, kako da nakon toga dođe do ustavne zabrane naših političkih subjekata kako da odbije dokaze o 
mjerama tajnoga nadzora koji su potvrđivali monstruoznu konstrukciju tog državnog udara, žena koja je 
trgovala uticajem dajući status svjedoka saradnika kriminalcu i običnom lažovu Saši Sinđeliću da bi zaposlila 
sina  u Specijalnoj anti terorističkoj jedinici bez konkursa, žena koja je sa Vesnom Medenicom dogovorala da 
joj ćerka položi tri ispita na Fakultetu Univerziteta Donja Gorica sa kojeg se ona kasnije valjda i prepisala, 
žena čiji je suprug imao sumnjive transakcije sa Britanskih Djevičanskih ostrva u jeku državnog udara i 
suđenja za tzv.državni udar i to u iznosu od 700-800.000 evra ne da ne može da bude vrhovni državni tužilac 
nego bi trebalo da bude predmet ozbiljne tužilačke istrage, jer je nedavno utvrdila da zna ko je kupio presudu 
na Apelaciionom sudu i ja pozivam Specijalno Državno Tužilaštvo i gospodina Novovića da je najzad 
saslušaju i da ona kaže Specijalnom Državnom Tužilaštvu, ako hoće i čitavoj crnogorskoj javnosti ko je to 
kupio presudu na Apelacionom sudu. Ukoliko ne da pune informacije ona zbog davanja lažnog  iskaza 
odmah treba da bude procesuirana. 



 Danas nam govore o uticaju na pravosuđe oni koji su bili gospodari naših sudbina, oni koji bez Miga, 
Mila Đukanovića, Duška Markovića i ostalih nisu smjeli da stave papir u štampač da odštampa presudu, a 
kamoli da krenu u poštovanje Zakonika o krivičnom postupku i Krivičnog zakonika. Danas nam o uticaju na 
pravosuđe govore oni u čijim SKAJ sabranim djelima se vidi pravo posrnuće Crne Gore i vidi se kakvo smo 
dotakli i pravosudno i institucionalno dno. Ne želim da izborom gospodina Markovića se nastavi kontinuitet 
Milivoja Katnića, Ivice Stankovića. Zato će mu Demokratska narodna partija dati uslovnu podršku i očekiva'e 
od njega da se aktivno u skladu sa svojim nadležnostima uključi u raskrinkavanje zloupotreba od strane 
tužilaštva i sudova u postupku poznatom kao državni udar, ali će očekivati od njega da nezavisno i 
nepristrasno učestvuje u raskrinkavanju ovih borbi za prevlast u bezbjednosnom sektoru. Pošto mi se čini da 
je ovdje čitava tuča politička u tome ko ima monopol nad SKAJ aplikacijama, jer poštovani građani ovdje sa 
ove SKAJ aplikacije koriste selektivno, koriste se za obračun u bezbjednosnom sektoru i pitanje je koliko ljudi 
u Crnoj Gori ima pristup tim SKAJ aplikacijama. Nismo mi blokirali pravosuđe prethodnih godina, već su ga 
blokiralne pojedine sudije, pojedini tužioci uvezani sa organizovanim kriminalnim grupama  i ljudi koji bi 
trebalo da budu procesuirani, ja očekujem da će gospodin Marković ukoliko bude izabran učestvovati u 
njihovom procesuiranju, a ne da odlaže njihove slučajeve u fioke kao što postoje određeni slučajevi u ovom 
trenutku u Specijalnom Državnom Tužilaštvu. 
 Na kraju želim i da se obratim Evropskoj uniji i predstavnicima Evropske unije u Crnoj Gori koji su nas 
sve vrijeme ubjeđivali da deblokada pravosuđa znači da će Crna Gora biti prvi član Evropske unije kad budu 
oni procijenili da će to da se desi. Evo mi smo ušli u proces deblokade pravosuđa ne zbog dobijanja štrikova, 
već zbog potrebe da najzad ova država krene obračun sa organizovanim kriminalom i korupcijom i da nema 
prioriteta u selektivnosti i neselektivnosti. Ono što svakako želimo da poručimo gospodinu Markoviću i 
gospodinu Novoviću da nećemo podržati nikakve izmjene Zakona u tužilaštvu koje podrazumijevaju 
izdavajanje specijalno policijskog odjeljenja iz Uprave policije i njegovo stavljanje pod Specijalno Državno 
Tužilaštvo, jer kao što sam rekao na početku nagledali smo se jednog Katnića i Stankovića za sto godina 
samoće i sigurno više nećemo dozvoliti da nam se novi dešavaju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 15:05:39) 
 
 Zahvaljujem, kolega Kneževiću. 
 Potrošili ste vrijeme predviđeno za klub. Zahvaljujem. 
 Sada riječ dajem kolegi Bogdanu Božoviću. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 BOGDAN BOŽOVIĆ (27.01.24 15:05:53) 
 
 Predsjedavajuća, dame i gospodo,  
 Vjerujem da donosimo odluku koja će postaviti čvrste temelje za istinsku pravdu i za sprovođenje 
zakona u Crnoj Gori koje smo toliko dugo vremena čekali. Glasanje za zbor vrhovnog državnog tužioca nije 
još samo jedno glasanje u Parlamentu. Ono predstavlja ključ koje treba da otvori vrata budućnosti u koje će 
zakoni važiti jednako za sve bez izuzetka. Mi se danas opredjeljujemo da li smo narod koji će i dalje da trpi 
bezakonje i nepravdu ili ćemo istinski i neustrašivo da se borimo za pravdu i za poštovanje zakona. Takođe 
se moramo izboriti i za ambijent u okviru koje će vladavina prava biti ne samo štit od organizovanog kriminala 
i korupcije već i mač u rukama državnih institucija koje se gotovo svakodnevno bore protiv ovih pošasti.  
 Kada je riječ o eri kada se na čelu tužilaštva SDT-a i VDT-a nalazili neki drugi ljudi ono što ga je 
karakterisalo jeste zataškavanje slučajeva u najvećoj mjeri koje su se odnosile na visoke državne 
funkcionere bivšeg režima, umjesto da ti slučajevi budu istraženi svi detalji i činjenice utvrđeni oni su 
zataškavani, stavljani u fioke i vrlo vjerovatno su kasnije služili kao moneta za potkusurivanja u njihovim 
kombinacijama izrugujući se na taj način samom konceptu pravde. Podsjetiću samo na neke afere kao što je 
skandal sa prvim stečenim milionom afera Telekom itd. sve što smo mogli da dobijemo od tadašnjih 
rukovodilaca tužilaštvom jeste da ne postoji ni udaljena sumnja vezana za te slučajeve. 
 Zahvaljujući našoj međunarodnoj saradnji i povjerenju koji smo stekli u komunikaciju sa našim 
međunarodnom partnerima oni su nam ustupili dokaze koji se odnose na komunikaciju kriminalnih klanova 
koji su prikupljeni putem Skaj aplikacije i sada cjelokupna javnost može da vidi ono što smo decenijama 
faktički tvrdili posebno mi iz Socijalističke narodne partije da su kriminalne grupe kupovali glasove kako bi 
pojedine političke strukture mogle što duže da budu na vlasti. Ne gajim ni gram iluzije da su te kriminalne 
grupe preko istih tih političkih struktura nastojale da ostvare svoj interes za razliku od tih političkih subjekata 
Socijalistička narodna partija se uvijek zalagala i trudila se da da doprinos da dođe do blokade najvažnijih 
institucija u pravosuđu, posebno čelnih mjesta i da omogućimo tim ljudima da rade u punom mandatu. Zašto 



to neke druge političke strukture nisu radile koje su bile dio bivšeg režima do 2020.godine, motive možemo 
pronaći upravo u ovim Skaj prepiskama.  
 Uloga VDT-a u svakoj demokratskoj razvijenoj državi je veoma značajna. On treba da služi kao čuvar 
prava i prava svakog pojedinca i temelja na kojima počiva jedna pravna država. On utiče na pravni poredak i 
treba na pravne tokove u državi treba da skuži kao primjer ili uzor poštenja i pravednosti‚ ali u našem slučaju 
mora nedvosmisleno da pokaže želju da se nastavi dalja borba protiv organizovanog kriminala i korupcije i u 
toliko je veća odgovornost nas poslanika koga ćemo izabrati da obavlja tu veoma važnu funkciju u narednom 
periodu.  
 Klub SNP civis će podržati za VDT-a gospodina Milorada Markovića, tome u prilog govori njegova 
zaista bogata biografija, posebno u onom dijelu koje se odnosi na iskustvo u oblasti ljudskih prava i krivičnog 
prava. Od njega očekujemo da zajedno sa specijalnim državnim tužiocem gospodom Vladimirom Novovićem 
nastavi dalju borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije, da one predmete koji su zaokupljali pažnju 
javnosti u prethodnom periodu dovede do kraja na pravedan način i da izvede pred lice pravde sve one koji 
su već duže od dvije decenije sprovodili nezakonite aktivnosti i da odgovaraju za svoja nedjela. To nije 
zahtjev kluba poslanika SNP civis ne vjerujem ni svih kolega u Skupštini Crne Gore tj. zahtjev vremena u 
kojem živimo i poziv koji dolazi iz svih djelova Crne Gore. Na kraju dodao bih da mi danas ne glasamo za 
pojedinca već glasamo za ciljeve, a vjerujem makar u parlamentarnoj većini dijelu opozicije da je cilj vaš da 
Crna gora bude pravna i demokratska razvijena država. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 15:10:36) 
 
 Zahvaljujem, kolega Božoviću. 
 Iz vašeg kluba imamo još prijavljena dva govornika pa nekako se ukomponujte u pet minuta u koliko 
vam je ostalo, a da ne važi više. U redu. 
 Sada riječ dajem kolegi Filipu Adžiću, a neka se pripremi Nikola Zirojević. 
 
 
 FILIP ADŽIĆ (27.01.24 15:11:01) 
 
 Poštovani građani, uvažene koleginice i kolege,  
 Rekao bih da je danas pred nama jedan veliki izazov, ali i zadatak koji negdje jeste na fonu onoga što 
se u kontinuitetu dešava nakon 30.avgusta, a to je borba za pravdu u Crnoj Gori, ali i borba da ubrzamo naš 
evropski put. Danas je i prilika da se podsjetimo i svega onoga što je urađeno u prethodnom periodu da bi 
danas mogli da razgovaramo o izboru vrhovnog državnog tužioca i o konsenzusu koji podrazumijeva 
kvalifikovanu većinu gdje je potrebno bilo i ne samo da vlast podrži određenog kandidata već da to uradi dio 
opozicije.  
 Dakle, rekao bih da ništa od ovoga ne bi bilo da 2021.godine u maju mjesecu nijesmo imali izmjene 
Zakona o Državnom Tužilaštvu koje su omogućile da u jednom dijelu oslobodimo Državno Tužilaštvo od ljudi 
koji su kočili pravdu u Crnoj Gori, a prije svega rekao bih gospodin Katnić i gospodin Stanković. Dakle u tom 
dijelu bez obzira što je tada i postojala neka vrsta kritika od strane naših međunarodnih i ervopskih partnera u 
odnosu na ono što jesu izmjene tog zakona negdje vjerom da se pravda mora zadovoljiti i negdje je samo 
željom godposina Abazovića i jednog manjeg dijela kolega iz tadašnje vlasti uspjeli smo da dođemo do tog 
tzv. Dritanovnog zakona koji je omogućio da na čelnim pozicijama u tužilaštvu dobijemo gospodina Novovića 
i dobijemo gospođu Jovanović. Mi smo u ranijem periodu pokazali da gospođa Jovanović zavređuje naše 
puno poštovanje i našu punu podršku, ona je svojim rezultatima pokazala da je neko ko je omogućio 
sprovođenje pravde u Crnoj Gori, ali prije svega da je neko ko je dao Predlog za gospodina Novovića koji je 
rekao bih jednu od svijetlih tačaka našeg pravosuđa što nije samo mišljenje moje ili Građanskog pokreta URA 
već i većine građana u Crnoj Gori, ali i svih onih ljudi koji zaista žele pravdu. Dakle, u tom dijelu gospođo 
Jovanović je ostvarila značajne rezultate, rekao bih da smo u tom periodu imali i najzačajnija hapšenja kada 
su ljudi iz sektora bezbijednosti u pitanju, kada su ljudi iz tužilaštva, ali i ljudi iz sudstva i to je nešto što je 
pokrenulo točak promjena i što je pokrenulo ruku pravde. Zbog toga mi je žao što gospođa Jovanović već sad 
je izvjesno neće dobiti većinu i nećemo na tako značajnoj funkciji imati ženu što bi bilo negdje i za evropksi 
put, ali i za sazrijevanje društva u cjelosti od velikog značaja, ali isto tako rekao bih da je gospodin Marković 
jedan dobar kandidat i kandidat koji u svakom slučaju može dati dodatni vjetar u leđa našem pravosuđu što 
zaista od njega i očekujemo.  
 Ja bih prije svega rekao da od gospodina Markovića, a sada već je izvjesno s obzirom da smo i čuli 
stavove najvećeg broja poslaničkih klubova, da će on dobiti potrebnu većinu, očekujemo da one predmete 
koji su rađeni prije svega rekao bih tokom trajanja 43. Vlade konačno ugledaju svjetlost dana da iskoristi 
svoja zakonska ovlašćenja koja mu omogućavaju da preuzme određene predmete ili da da obavezujuće 



instrukcije u određenim predmetima i da počevši od svoje kuće gdje imamo ljude koji su obnašali 
najznačajnije funkcije u tužilaštvu koji već sada rekao bih imaju svi elementi da se procesuiraju u potpunosti 
da se zaokruži taj proces, ali i neke ljude koji su bili visoki funkcioneri, a obnašali najznačajnije pa rekao bih i 
ministarske funkcije u prethodnom periodu da se i ti predmeti koji rekao bih neosnovano dugo stoje u 
tužilaštvu da se pozabavi njima i da u narednom periodu, ja sam kažem opet očekivao da će se to mnogo 
ranije desiti, ali evo sada gospodin Marković ima priliku da pokaže u prvih mjesec ili dva dana da zaista želi 
pravdu, da zaista želi da se uhvati u koštac sa problemima koji u tužilaštvu postoje i da te predmete koji se 
tiču i ljudi iz tužilaštva i ljudi koji su kažem opet funkcioneri političkih partija bili obnašali najznačajnije i 
ministarske funkcije direktori određenih uprava i agencija i da se ti predmeti koji se mogu sa sigurnošću reći 
već spremni i obrađeni sa policijske strane da konačno ugledaju svjetlost dana i da se konačno negdje i 
imenom i prezimenom pomenu oni tužioci koji su neosnovano dugo držali te predmete u fiokama ili sporo na 
njima radili. 
 Dakle, u tom kontekstu ja očekujem da ćemo imati ne samo kako su i neke kolege rekle štrik kada je 
naš evropski put u pitanju već zaista zadovoljenje pravde i zaista nešto što se smatra dugoočekivanim, a to je 
da oni ljudi koji su dugo vremena pljačkali Crnu Goru, koji su dugo vremena zloupotrebljavajući svoje funkcije, 
a i tjerali u smrt određene ljude konačno završe tamo gdje im je mjesto i Crna Gora konačno postane 
oslobođena kriminalnih strukutra i imamo institucije koje su nezavisne i imamo institucije koje rade u interesu 
svih građana. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 15:16:52) 
 
 Zahvaljujem kolegi Adžiću. 
 Sada riječ dajem kolegi Nikoli Zirojeviću, neka se pripremi kolega Nikolla Camaj. 
 
 
 NIKOLA ZIROJEVIĆ (27.01.24 15:17:01) 
 
 Zahvaljujem, gospođo Popović. 
 Uvažene poslanice i poslanici, građanke i građani,  
 Dakle, evo pred nama je još jedno pitanje iz seta onih najvažnijih pitanja kada govorimo o evropskom 
putu Crne Gore i o reformama koje smo dužni da sprovedemo i moram kazati od konstituisanja ovog 
Parlamenta i ovo pitanje je na žalost okarakterisalo jedno klasično odsustvo dijaloga između vlasti i opozicije. 
Opet dakle nijesmo imali pokrenut dijalog i ovo je kritika prije svega upućena predsjedniku Parlamenta, jer 
mislim da je na njemu bilo da pozove na nivou šefova poslaničkih klubova sve šefove klubova da se sjedne i 
da se razgovora o ovom pitanju. Mislim da bi mnogo bolji utisak ostavili da smo na taj način funkcionisali i da 
bismo pored, evo vidim izvjesno je da će gospodin Marković biti danas izabran i drago mi je zbog toga mislim 
da je veoma značajno, ali mislim da bismo mnogo bolji utisak ostavili da smo imali jedan pokrenut dijalog i da 
smo o ovom pitanju razgovarali o Parlamentu gdje smo trebali. Mi smo do dana današnjeg svjedočili umjesto 
dijaloga i brojnim nesuglasicama unutar vladajuće koalicije. Pa tako do jutros nijesmo znali ko će sve podržati 
gospodina Markovića iz redova parlamentarne većine. Evo vidim gospodin Knežević me gleda iznenadio me 
pa sam malo morao i da mijenjam koncept izlaganja ovom jutrašnjom izjavom ne znam je li to neka taktika 
zbunjivanja bila, ali prilično sam bio iznenađen kad sam vidio današnju, eto upravo, ali dobro mislim da sam 
se snašao na vrijeme ste dali ovu izjavu, nije bilo u 5 do 12, ali zaista bio sam iznenađen, jer su neki drugačiji 
vjetrovi duvali do jutros. Bojim se da smo na žalost umjesto dijaloga u ovom domu i pitanje vrhovnog 
državnog tužioca sveli na političku trgovinu. Ja u potpunosti s tog aspekta razumijem partijske interese, ali 
zaista mislim i nadam se da će nam i ovo biti škola za ubuduće da u ovom domu pokrećemo dijalog oko 
ključnih pitanja, da u ovom domu zapravo pokrećemo dijalog oko svih pitanja, a da posebno pitanja od ove 
važnosti ne budu opterećena bilo kakvim usko partijskim interesima.  
 Mi smo dakle, danas došli u situaciju da od troje kandidata za koje se možemo izjasniti samo jedan po 
onome što znamo ima realnu šansu da bude izabran i to je upravo gospodin Marković. Moram kazati na 
osnovu svega onoga što smo mogli da i vidimo i čujemo iz njegove biografije iz plana rada iz onoga što smo 
čuli na matičnom Odboru prilikom saslušanja kandidata ozbiljni smo ljudi pa smo se o svim kandidatima i 
raspitivali kod onih ljudi koje ih i sa profesionalne i sa lične strane poznaju zaista moram konstatovati da se 
radi o kvalitetnom kandidatu. Sad imamo dva aspekta ove priče. S jedne strane imamo kvalitetnog kandidata 
koji je jedini koji ima realne šanse da prođe, a s druge strane imamo apsolutni nedostatak dijaloga  između 
parlamentarne većine i opozicije. I za nas kao opozicioni politički subjekt se postavlja ključno pitanje da li 
podržati pod ovim okolnostima gospodina Markovića za vrhovnog državnog tužioca? Socijaldemokrate su 
jedina politička partija u ovom Parlamentu koja od 2020.godine ima kontinuiet opozicionog djelovanja. Dakle, 
nijesmo podržavali ni 42. ni 43. Vladu, ne podržavamo ni 44. Vladu, ali ono što je s druge strane važno 



napomenuti jeste da Socijaldemokrate nikad nijesu bile opozicija državi i nikad nijesu bile opozicija 
evropskom putu Crne Gore. Za nas je interes države i napredak Crne Gore na njenom evropskom putu 
apsolutni prioritet i ta se pozicija ne mijenja bez obzira da li djelovali iz redova vlasti ili iz redova opozicije. U 
tom smislu kada sve ovo stavimo na vagu podržaćemo izbor gospodina Markovića za vrhovnog državnog 
tužioca cijeneći da se radi o interesu države, cijeneći da se radi o koraku naprijed na našem evropskom putu, 
ne dakle zbog toga da bi nam neko kao što je kolega Knežević rekao tamo udario štrik i rekao dobri su ovi u 
opoziciji i konstruktivni su nego samo isključivo zbog toga što mislimo da je odblokiranje ove institucije u 
interesu ove države i u interesu njenih građanki i građana. 
 Ja moram zaista da kažem iako smo se opredijelili da danas podržimo gospodina Markovića za 
vrhovnog državnog tužioca u potpunosti poštujemo i dosadašnji rad i dosadašnje reference i gospođe 
Mugoše koja na žalost s obzirom na čitavu situaciju ne može dobiti podršku većine poslanika koja je 
potrebna. Poslednji dio  izlaganja bih iskoristio da se vjerujući da prati tok ove sjednice obratim samom 
gospodinu Markoviću. Svjestan toga da se podrška Socijaldemokrata u Parlamentu ne broji velikim brojem 
poslanika, ali bih zaista želio da ova podrška za gospodina Markovića bude važna i da bude obavezujuća. 
Kazaću i zašto.  
 U periodu u kojem smo razgovarali o izboru kandidata za vrhovnog državnog tužioca u javnosti smo 
čuli i pozitivne i negativne komentare na račun gospodina Markovića. Moram biti potpuno otvoren i u 
redovima Socijaldemokrata su postojali i pozitivni i negativni stavovi po pitanju izbora gospodina Markovića 
za vrhovnog državnog tužioca. Zbog toga je naše primarno očekivanje od gospodina Markovića ukoliko bude 
izabran, a djeluje da će biti izabran da svojim radom demantuje sve one negativne navode koje smo imali 
priliku da čujemo u susret njegovoj kandidaturi. To znači da rasvetljavanja ratnih zločina mora biti jedan od 
prioriteta u njegovom radu zbog toga što smo čuli da se o tome dosta govorilo najbolji način da demantuje sve 
ono što smo imali prliliku da čujemo u javnosti jeste da vrijedno posvećeno radi na rasvetljavanju svih ratnih 
zločina. To znači da interes države Crne Gore i apsolutnost sprečavanja uticaja sa bilo koje druge strane 
mora biti jedini način kako će se ponašati kao vrhovni državni tužilac, to znači da iako postoji realna 
percepcija jednog dijela parlamentarne većine da će Vrhovno državno tužilaštvo žmuriti na nepočinstva 
funkcionera oslobodilačke vlasti od 30. avgusta 2020. do danas, on to ne smije dozvoliti. Tu mislim na brojne 
slučajeve koji su u proceduri poput, recimo Vesne Bratić, Olivere Injac itd. gdje izviđanje traje veoma dugo, 
gdje nemamo informacije do sada kako tužilačka organizacija postupa i zbog čega toliko dugo čekamo. 
Dakle, mislimo da je to nedopustivo da se dešava u narednom periodu. 
 I u konačnom, ono što od gospodina markovića očekujemo jeste da časno, pošteno, profesionalno i 
nepristrasno obavlja funkciju za koju će, kako stvari stoje, biti izabran.  
 Ono što na kraju mogu da kažem ukoliko danas izaberemo gospodina Markovića za vrhovnog 
ddržavnog tužioca od današnjeg dana pa do isteka njegovogmandata biće pod budnim okom 
Socijaldemokrata i veoma ćemo pažljivo pratiti sve ono što sa te pozicije bude radio. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 15:25:08) 
 
 Zahvaljujem kolegi Zirojeviću. 
 Još dva minuta ste ostavili kolegi Mugoši, da znate. Nadam se da ćete znati da to iskoristi. Hvala. 
 Sada riječ dajem kolegi Nikoli Camaju, nika se pripremi koleginica Radinka Ćinćur. 
 Koleginice Radinka, jeste li me čuli da se pripremite odmah poslije Nikole Camaj.  
 
 
 NIKOLLA CAMAJ (27.01.24 15:25:31) 
 
 Poštovana predjsedavajuća, poštovane koleginice i kolege, dragi građani, 
 Na samom početku da kažem da na demokratskom Albanskom forumu je postignut dogovor da se 
podrži Marković. Znači, sva moja priča ne dovodi u pitanje to da će se gospodin Marković podržati od članova 
Albanskog foruma. 
 Prije nego što kažem nekoliko riječi o tome, s obzirom da sam možda jedini koji će govoriti iz ove 
delegacije koja je sinoć vraćena, došla iz Evrope, bili smo u Parlamentarnoj skupštini Savjeta Evrope, želim 
da u ime te institucije pozdravim sve vas i naše građane, cijenjene građane i da im kažem da je Crna Gora 
bila i te kako duboko na dnevnom redu svih razgovora gdje je imao riječ predsjednik države i da vam pravo 
kažem očekivanja su velika. Oči su uprte prema nama a i prema današnjoj skupštini. 
 Podržaćemo mi Markovića prvo kzbog toga što smo odlučni da podržimo sve što znači na evropskom 
putu Crne Gore. Međutim, ne samo zbog toga, nama je vrlo bitno da se ovako jedna značajna institucija 
odblokira radi nas samih, radi građana Crne Gore.  



 Na prošlom izjašnjavanju ovdje, mi iz Albanskog foruma smo podržali gospođu Maju Jovanović i 
apsolutno mislim da smo dobro učinili, da je ona jedna zaslužna osoba koja je zaslužila taj glas i slažem se sa 
ljudima koji drže do toga da bi jako dobro bilo da je ona kojim slučajem prošla na kraju krajeva i zbog te 
jednakosti među polovima. No kako stvari stoje mislim da smo obezbijedili većinu da bismo mi, što je 
najbitnije odlokirali tu instituciju. Ubijedilo nas je da glasamo za gospodina Markovića, prvo njegov bogat CV, 
njegov program rada, ono što je veoma bitno njegova smirenost tokom izlaganja i dok je bio na saslušanju 
kod Odbora, ali svakako jedna činjenica koja se provukla u našim pričama da glasanjem za Markovića 
dobijemo jedan kvalitetan kadar a čuvamo i Maju Jovanović da bude dio tima. Znači sa njim samo se 
kompletira tim i to je veoma značajno da imamo dvoje ljudi u koje ova  institucija, nadam se i građani, imaju  
povjerenje a da će oni to povjerenje svakako opravdati. 
 Cijenimo nezavisnost triju grana vlasti. Svakako ne želimo direktno i posredno uticati na njihove 
odluke, ali takođe računajući da ovo gleda i Marković, želim da iskažem nešto od onih što su naša očekivanja 
od nezavisnog sudstva. Kao prvo, moram reći da mi do sada nismo imali nezavisno sudstvo ni tokom ovih 30 
godina višestranačja, a još manje tokom onog sistema kojeg smo, sa kojim smo raskinuli. Zato u tim našim 
očekivanjima biće otvaranje i nekih tema, nekih predmeta iz prošlosti, jer mi želimo da gradimo suživot na 
zdravim osnovama, a i najobičniji majstor zna da farma preko rđavog ne može se postaviti. Da bismo zaista 
uradili nešto bolje za buduća pokoljenja onda mi zaista moramo da rasčistimo barem u dijelu da se osvijetle, 
da se zna istina, da se da javni sud, jer postojala su mnoga događanja kojima ne možemo suditi izvršiocima, 
ali možemo sami čin svakako da osudimo. Znači, najglavnije pored svega ovoga što smo čuli ovdje da se 
moraju otovoriti sve te pandorine kutije koje opterećuju naše društvo, mislim ja stavljam naglasak na 
otvaranje nekih slučajeva koji se tiču međunacionalnih odnosa i slučajeva koji imaju obrise nasilja zbog 
nacionalnog pripadanja.  
 Pomenuću nekoliko tih slučajeva iz prošlosti, jer vjerujem većina i poslanika nije imala da čuje, još 
manje građani jer su veoma bitni da bi znali kroz šta su Albanci, ovaj put pričam samo za Albance, ali i 
manjine prošle da bi došle do toga da budu ovo što su danas, da jednostavno podržavaju Crnu Goru i da je 
dožive kako je dožive, a kako je dožive su dokazali 2006. godine.  
 Vratio bih se u istoriji nazada kada pomenem ove slučajeve da bismo mogli našim precima, svi mi, da 
sagledamo, vidimo i priznajemo greške jer su ih učinili. Vjerovatno u najboljoj namjeri jer i put do pakla je 
popločan dobrin namjerama, ali da ih osudimo i stavimo u kontekst vremena kada su se desile.  
 Pomenuću jedan slučaj koji datira od 1918. godine, veoma star, a veoma značajan da građani i da vi 
ovdje znate da je streljano 82 hota iz jednog plemena a da je oko 100 sjutradan zatvoreno na Pobrežju gdje 
je tada bio zatvor, od kojih pola je umrlo od gladi jer zatvor je ostao zatvoren, pobjegli su zbog okolnosti koje 
su se desile i oni koji su uspjeli da se izvuku porodice i same nisu prepoznale do takvog nivoa su došli. 
 Pomenuću slučaj iz 1945. godine tada su streljane, nakon oslobođenja, desetine malisorskih glava 
najpoznatijih, na čelo sa hotskih fratrom koji je izgleda platio glavom to što je Zećane koje je italijanska vlast, 
okupatorska vlast dovela u Tuzi da bi ih streljala, svojim uticajem oslobodila i pošli su svi zdravo i dobro 
kućama.  I taj čovjek je 1945. zajedno sa desetak drugih veoma uglednih malisora strijeljan bez sudskog 
ishoda. Red bi bio da se otvori predmet da bi znali zašto, koji je bio povod.  1945. takođe se dešava barski 
masakar. Priča u ovoj skupštini o prošlosti, jedan od najvećih masakra poslije II svjetskog rata sve do ovih 
zadnjih koji su se desili dabome, koji je zaključio te i takve masakre gdje je streljano više od tri hiljade mladih 
Albanaca regrutovano da bi bili u Jugoslovenskoj narodnoj armiji, svi nenaoružani. Ja mislim da ova vlada, 
bez obzira na to koji će biti sudski ishodi da li će se otvoriti, dužna je barem jednu pomen pločpu da stavi na 
to mjesto duvanski monopol u Baru, đe je izašlo više od tri hiljade nevinih duša. Da se zna dase desilo, da 
bude nekako smiraj dušama ljudima koji su tu izginuli, ali nekako i pomen nama i dubućim pokolenjima.  
 Dolazimo do 90-ih i ratnih zločina koji su neophodni da se rasvijetle i to kažem zbog naše budućnosti, 
moramo rđu skinuti da bi išli dalje. Dolazimo do akcije Orlov let, nju sam pomenuo, želim je ponovo pomenuti 
iz jednog razloga jer je često upoređujem sa akcijom Državni udar. Državni udar bi trebao biti kvalifikovan ka 
najteži zločin protiv države. Tokom Orlovog leta izvršeno je takvo nasilje, nezapamćeno nasilje tokom 
hapšenja u jutarnjim satima, u 6h ujutro kad su svi spavali, znači nije bilo pružanje otpora i tokom istrage. Ja 
sam pomenuo na komisiji tamo, čovjek koji je imao simbol na ramenu tetoviran, peglom mu je skinut tokom 
istrage. I sve su to odobrili i prihvatili Ivica Stanković i Stojanka Radović koji su vodili akciju, za Ivicu 
Stankovića kao tužitelja, za Stojanku Radović je to bilo najnormalnije i na osnovu dokaza koji su na taj način 
izvukli osudili ih na više od 40 godina zatvora sve njih. 
 I moram pomenuti na kraju slučaj Zelenike, od 06. decembra 2023. godine, o njemu je bilo riječi ovako 
u medijima zbog tog slučaja zato što nisam htio unaprijed, jer ja ne želim unaprijed ništa da osudim ni da 
pokažem i prikažem ili da klasifikujem to nasilje, ali zbog toga, od nekih botova ili njihovih bosova sam dobio 
kojekakve uvrede, čak uz pomoć jednog takozvanog medija, kojima samo mogu poručiti da ja volim Platona, 
ali milija mi je istina, rekao bih Sokrat. I u ime te istine želim da se o svim ovim slučajevima, a i durgim otvori 
priča, otvori rasprava, saznanje se istina i naslednici da dobiju zasluženo, jer jedino tako možemo ići naprijed 
i kao civilizovano društvo   tamo gdje stremimo. Zato računam da je gospodin Marković slušao sve ovo bez 



želje da se umiješa, znači znam podijeljenost vlasti, ali mislim da nezavisni organ treba sve ove slučajeve i 
druge ako ih ima a koje nisam pomenuo, da sagleda kao nezavisni organ i da mi svi zajednički imamo pregled 
stanja i da svakako ljudi, bili oni koji su u mogućnosti da su kažnjeni kao što su slučajevi novi, bilo i u prošlosti 
da barem u javnosti dobiju osudu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 15:37:18) 
 
 Zahvaljujem, kolega Camaj. 
 Sada riječ dajem koleginici Radinki Ćinćur, neka se pripremi kolega Ilir Čapuni. 
 
 

 RADINKA ĆINĆUR (27.01.24 15:37:28) 
 
 Poštovana potpredsjednice Skupštine, uvažene koleginice i kolege poslanici, uvaženi građani i 
građanke Crne Gore, 
 Prije nego kažem nešto o izvoru VDT-a moram da se osvrnem na jedan vrlo aktuelni događaj koji se i 
te kako tiče i stanja bezbjednosti i pravde i nepravde u Crnoj Gori. Poslednji događaj koji treba sve da nas 
zabrine je neizručenje turskog državljanina Binalia Camgoza koji je optužen za dva ubistva i ozbiljno 
udruživanje u kriminalnu organizaciju za koju naši mediji saznaju da je povezana i sa ubistvom nekih naših 
građana u Turskoj, koji je prijetio zbog nedobijanja azila ministru Marašu Dukaju. Naši građani svakodnevno 
plaćaju najveće mjere obezbjeđenja ovom kriminalcu.  
 Samo da posjetimo, kad se jedan crnogorski državljanin, sličnog kriminalnog dosijea, našao u 
Njemačkoj protjeran je iako je bio u bolnici, jer su nadležni organi procijenili da njegov boravak u bolnici u 
Hanoveru predstavlja prijetnju javnoj sigurnosti i redu.  
 Pomenuta persona prijeti našem ministru zbog nedobijanja azila, a naš ministar pravde odbija da ga 
izruči matičnoj državi i troši naš novac na njegovo obezbjeđenje. Do kad, dragi građani? 
 Pred ovim skupštinskim sazivom je istorijski zadatak da uradi sve da uvede zemlju u Evropsku uniju a 
na drugoj strani, možda važniji, da ispuni obećanja data građanima o jačanju institucija, jačanju ekonomije, ali 
možda najviše jačanju vladavine prava. Da, poštovani građani Crne Gore, treba nam bolji i prosperitetniji 
život, ali prije svega treba nam sređena država u kojoj će svako dobiti ono što zaslužuje prema znanju, radu 
i redu. Mnogo više nas boli nepravda od nemaštine. 
 Kada smo se dogovarali o ovoj vladi i vladajućoj većini, poslanici Posebnog poslaničkog kluba bili su 
svjesni važnosti vladavine prava i sadašnjeg trenutka koji će, nadamo se, otvoriti jednu novu stranicu u našoj 
istoriji, vremena u kojem je pravda svima dostupna, vremena u kojem će kriminalci biti iza rešetaka, a odluke 
donositi najbolji i najsposobniji. Zato smo srećni što je ovaj trenutak došao, bez obzira na trnovit put kroz koji 
smo prošli. Dobro je da smo shvatili da je izbor najboljih na ključnim pozicijama imperativ koji nema 
alternativu. I kompletirasmo Ustavni sud, Sudski savjet i dođosmo do možda najvažnije funkcije u pravnom 
sistemu države vrhovnog državnog tužioca. 
 Naš klub će podržati gospodina Milorada Markovića, iako mislimo da je gospođa Jovanović takođe 
časno i hrabro skinula ljagu negdje sa tužilačke organizacije i mi joj na to zahvaljujemo. Vjerujemo da će 
gospodin Marković biti hrabar i odlučan u borbi protiv korupcije, kao što je to bila u Rumuniji tužiteljka Laura 
Kodruca Koveši, koja je u zatvor poslala mnoge korumpirane političare, poslanike, ministre, pa čak i 
premijera Rumunije. Nije odgovarala na upućene kritike, odgovarala je samo građanima i kao takva bila je 
vrlo poželjan kandidat za tužiteljku evropskog suda. Priželjkujem takvu personu i u našim institucijama i 
nadam se da je zaslužujemo. 
 Gospodine Markoviću, gdje god da ste nadam se da nas slušate, vjerujemo u vaše znanje, 
očekujemo da tužilačku organizaciju dovedete do nivoa najviše profesionalnosti, očekujemo da Crna Gora 
postane sigurna i pouzdana zemlja a ne raj za korumpirane moćnike kao što je sada. Nadam se da je vrijeme 
nepotističkih i protekcionističkih napredovanja u institucijama prošlo, a to vi morate dokazati prvo u svojoj 
kući. Nadam se da neće padati optužnice protiv najvećih kriminalaca, a tužioci koji su ih vodili dobijati 
unapređenja. U poslanicima i svim časnim ljudima ove države imaćete podršku kao što je ima i glavni 
specijalni tužilac gospodin Vladimir Novović.  Crna Gora sazrijeva kao društvo i nikad neće dozvoliti da je 
vode i sude njenim građanima ljudi sumnjivih kompetencija i moralnih svjetonazora. Iako se poneko provuče 
na mjesta koja ne zaslužuje, sigurna sam da će to biti na kratke staze, jer su građani shvatili da sve od njih 
zavisi. Hvala.  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 15:43:53) 
 



 Zahvaljujem koleginici Ćinćur. 
 Sada riječ dajem kolegi Iliru Capuni, neka se pripremi Amer Smailović, ako je tu. 
 
 
 ILIR CAPUNI (27.01.24 15:44:01) 
 
 (govori na albanski jezik) 
 Dragi građani, poštovani kolege i koleginice,  
 Danas se bira načelnik organa gonjenja ove zemlje i očekivanja su različita. Neko očekuje 
inteziviranje borbe protiv organizovanog kriminala, neko pak očekuje posebnu pažnju na slučajeve ratnih 
zločina.  
 Šta Albanci u Crnoj Gori očekuju? Vještačka inteligencija, tj. najnoviji sistem ČAĐIBITI, to ona stara 
verzija 3,5 sa podacima do januara 2022. godine daje sljedeći izvještaj na upit o tretmanu Albanaca u 
pravosudnom sistemu Crne Gore, citiram: "Tretman Albanaca u pravosudnom sistemu Crne Gore bio je 
predmet zabrinutosti tokom godina. Istorijski gledano postojale su optužbe i izvještaji o sistemskim 
problemima, uključujući nedovoljnu zastupljenost i moguće predrasude unutar pravosuđa koje su možda 
uticale na pravično postupanje prema Albancima i drugim manjinskim zajednicama. Prijavljivani su slučajevi 
nepravičnog postupanja i dispariteta u pravosudnom sistemu, a izraženi su zabrinuti su zbog nedostatka 
odgovarajuće zastupljenosti i moguće pristrasnosti protiv manjinskih zajednica, uključujući i Albance u Crnoj 
Gori. Učinjeni su napori da se adresiraju ovi problemi i promoviše inkluzivnost i pravičnost unutar pravosuđa. 
Međutim, puni obim ovih problema i trenutno stanje mogu varirati i podložni su kontinuiranim raspravama, 
reformama i naporima ka osiguranju jednakog i pravičnog tretmana za sve zajednice unutar pravosudnog 
sistema Crne Gore", kraj citata. 
 Vjerujem da u tom izvještaju, koji ja nisam generisao nego je to vještačka inteligencija, siguran sam 
da su navedeni i da su bazirani na izvještajima o više nepravednih postupaka koji su se desili protiv 
Albanaca, od onih koje je kolega Camaj napomenuo a ne bih htio da ih ponovim, ali bih isto pomenuo naše 
drage Ulcinjane, muftiju ulcinjskog Hasana Lunjina sa svojim prijateljem Mustafom Cankom, Nerminom 
Resulbegovićem i Zuljti Ficijem, koji su strijeljani 15. decembra 1944. godine nadomak Ulcinja bez ikakvog 
povoda.  
 E sad situacija od januara 2022. je dodatno komplikovana. Mogu da svjedočim da smo imali aktivne 
organe gonjenja nad Albancima. Imali smo akciju Orlov let, akciju posebne jedinice policije nad građanima 
Ulcinja 18. juna 2017. godine. Imate slučajeve napada na albanskog državljanina ove godine na Badnji dan u 
Zelenici, ali i prije. Evo, podsjećam, napad na ambasadora Republike Albanije 17.10.2014. godine kad je na 
očigledno policajcu na dužnosti koji je bio prisutan nije preduzeta nikakva mjera. Napad budvanina Gojka na 
građanina iz Skadra 2015. godine, kada je budvanin pištoljem pokušavao Albanca da nauči srpski jezik. I 
napad na kancelariju Nacionalnog savjeta Albanaca u Crnoj Gori, kancelariju Demokratskog savjeta u Crnoj 
Gori 11. februara 2016. godine. Napad na autobus Džafat ulcinjskog osoblja koji se desio dana 18.02. 2021. 
godine u Beranama. 
 Ono što je zajedničko svim ovim slčajevima je taj što su organi gonjenja bili izuzetno tromi i neefikasni 
da se vinovnici kazne kad su opštećeni Albanci. 
 S druge strane kada je državljanin Republike Albanije gospodin Irfan Donori upotrebio albansku 
zastavu u Ostrosu, i pored zakona koji je dozvoljavao korišćenje albanske zastave, gospodin je ekspresno 
zatvoren, kažnjen za prekršaj, deportovan i zabranjen mu je ulazak u Crnu Goru. Dana 20. aprila 2023. 
godine, sada predsjednik ali tada je političar Jakov Milatović, u TV Adrija izjavio da će zapošljavanja u 
Podgorici biti partijska, Tužilaštvo nije mrdnulo. Ali kad je Loro Nrekić izjavio isto u Vijestima naravno je da su 
organi gonjenja aktivirani. Baš u januaru prošle godine Tužilaštvo je revnosno sa obrazloženjem od 25 strana 
odbacilo prijavu protiv bivšeg gradonačelnika Tivta. U istom slučaju za isto djelo sudi se Albancima u 
Specijalnom sudu Višeg suda u Podgorici. Ne goni se Jakov, ali se goni Loro, ne goni se Siniša ali se goni Ilir, 
ne goni se Kusovac ali se goni Mustafa, ne goni se Milatović ali se goni Gorana.  
 Drage kolege, ja potičem iz porodice poznatih pravnika i od malena sam naučio ono pravilo da o 
jednakim stvarima jednako. Smisao pravednog suđenja ogleda se u jednakom postupanju sa jednakim 
stvarima. U slučaju MIlatovića, Nrekića i Kusovca, sve jednako isto samo su imena različita. Nema Jakova 
ima Lora, nema Siniše ima Ilira, Nema Kusovca ima Mustafe, Nema MIlatovića ima Gorane. Nema te 
prirodne inteligencije, čak ni vještačke koja neće zaključiti ono što je jedan poznati advokat ulcinjski izjavio da 
je razlog ovome nacionalna pripadnost. Na budućeg čelnika Vrhovnog državnog tužilaštva je da nam on 
dokaže suprotno. 
 Poštovane kolege, danas će Albanska alijansa glasati za predlog da se za VDT -a izabere gospodin 
Marković. Smatramo da je trenutno stanje u Tužilaštvu neodrživo i smatramo da bi neizbor VDT-a bilo štetno.  
 Danas sam pročitao izvještaj o stanju pravosuđa i Albanaca, o odnosu Albanaca i pravosuđa i 
očekujem da tokom budućeg izvještavanja, budućeg vdt-a o stanju u Tužilaštvu u ovom domu, da ćemo 



zajedno pripitati opet vještačnu inteligenciju ČAĐIBITI kako su Albanci sada tretirani u Tužilaštvu i da li ima 
pomaka. Nadam se da će izvještaj biti bolji. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 15:50:43) 
 
 Zahvaljujem kolegi Čapuniu.  
 Sada riječ dajem kolegi Ameru Smailoviću, neka se pripremi kolega Miloš Pižurica. 
 
 
 AMER SMAILOVIĆ (27.01.24 15:50:51) 
 
 Zahvaljujem. uvažena potpredsjednice. 
 Uvažejne koleginice i kolege, uvažene građanke i građani, 
 Izbor vrhovnog državnog tužioca predstavlja ključ rješavanja jednog od najznačajnijih pitanja na putu 
pristupanja Crne Gore Evropskoj uniji. Naime, vladavina prava i borba protiv organizovanog kriminala i 
korupcije predstavljaju najvažnije poglavlje u pristupnim pregovorima, a saglasićete se da bez nezavisnog i 
slobodnog tužilaštva nema ni vladavine prava ni borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije. Vjerujem 
da ćemo se saglasiti i oko toga da politička volja, kada govorimo o vladavini prava, ipak ima značajnu i 
presudnu ulogu iz više razloga od kojih je jedan i činjenica da ključne ljude u tužilaštvu i sudstvu bira ovaj 
parlament kao par ekselans političko tijelo. 
 Sa druge strane Ustav je propisao način za izbor tih ljudi predviđajući kvalifikovanu većinu kako bi 
izabrane osobe imale što veću i što širu podršku. Intencija te norme je, čini mi se, upravo u tome da oko tih 
imena dođe do jedne vrste dijaloga između opozicije i pozicije jer je zaista važno da ti ljudi imaju nešto što bi 
ja nazvao opozicionim legitimitetom. Dakle, mi se danas ne bavimo nekim običnim imenovanjem, već 
imenujemo osobu na čelnu poziciju jedne od najvažnijih institucija u Crnoj Gori i od te osobe se očekuje da u 
svom mandatu napravi suštiinski iskorak u radu Državnog tužilaštva.  
 Izvještaji Evropske komisije upozoravaju na zabrinjavajuće stanje u ovoj oblasti i kada je u pitanju 
jačanje vladavine prava i borba protiv organizovanog kriminala i korupcije, ali upozoravaju i na one konkretne 
slučajeve na koje je i Bošnjačka stranka u kontinuitetu upozoravala i dalje upozorava i koje su razlog zbog 
čega Bošnjačka stranka ne podržava izvještaje Tužilaštva.  A rezultati će doći isključivo ako u njegovom radu 
vrhovni državni tužilac pokaže punu nezavisnost i efikasnost i ako ovaj parlament pokaže političku volju da 
imamo nezavisno i slobodno tužilaštvo. 
 Dakle,mi se možemo sporiti i imati različita mišljenja o recimo biografijama svih predloženih 
kandidata, o rezultatima njihovog dosadašnjeg rada, a lično smatram da svi oni imaju zavidne karijere. 
Možemo imati i različita mišljenja i o programu rada koji su predložili, itd.itd. ali se ne možemo sporiti oko 
činjenice da je izostao široki politički dijalog tokom cijelog procesa. Svjedoci smo, međutim, ne samo da je  
dijalog izostao, nego i da u samoj poziciji nije bilo saglasnosti oko podrške jednoj osobi za vdt-a, već se do te 
podrške došlo nakon određenih dogovora i pregovora o čemu je javnost svjedočila. Da li se taj dijalog unutar 
vlasti vodio na nivou principa ili na nivou nekih drugih stvari, vrijeme će pred nama pokazati, a mislim da je 
javnost već dovoljno čula o tome.  
 Mi u Bošnjačkoj stranci mislimo da Vrhovni državni tužilac koji je došao do parlamentarne podrške na 
osnovu neprincipijelnih dogovora unutar vlasti ne može da računa da ima političku volju za borbu protiv 
organizovanog kriminala i korupcije i ja sam potpuno siguran da će vrlo brzo doći pod javni udar i javnu kritiku 
više od onih koji su se o njemu dogovarali unutar same parlamentarne većine, nego od ostalih poslanika. 
Zato smo od samog početka ovog procesa izbora Vrhovnog državnog tužioca i na odborima i u javnim 
nastupima i u plenumu insistirali na dijalogu kao najboljem modelu za rješavanje ovog pitanja i da kroz taj 
dijalog pokušamo da dođemo do zašto to ne bi bilo to moguće 81 ruke, ako ne do 81, onda makar do neke 
kvalifikovane većine kojom bi se pokazala od svih partija javno proklamovana politička volja za efikasnu 
borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije i za stvaranje države za koju se može reći da je država 
vladavine prava. Mislim, da bi to bila poruka koja bi ne samo dala vjetar u jedra Vrhovnom državnom tužiocu 
i cijeloj tužilačkoj organizaciji, da bi to bila i poruka da je ona volja građana za ulazak u Evropsku uniju o kojoj 
pričamo i za koju govorimo da je na nekom procentu od oko 80%, bila potvrđena od strane njihovih 
predstavnika u Parlamentu. Ovako, mi ćemo danas propustiti šansu da pošaljemo te poruke, izabraćemo 
Vrhovnog državnog tužioca, ali kao što sam rekao on će znati da nema suštinsku podršku ne samo cijelog 
društva i Parlamenta, već ni svih poslanika koji su za njega digli ruku, jer je ta ruka zapravo dignuta da bi neki 
od njih sjutra ušli u kabinet u zgradi iza nas.  
 Međutim, zbog značaja deblokade ovako važne institucije, koja je godinama u VD stanju, 
odgovornosti da građanima obezbijedimo u pravom smislu vladavinu prava i borbu protiv organizovanog 
kriminala i korupcije, glavnog cilja punopravnog članstva Crne Gore u Evropskoj uniji, što je visoko u agendi 



Bošnjačke stranke, ali i 80% naših građana. Bošnjačka stranka će podržati gospodina Markovića za 
Vrhovnog državnog tužioca.  
 Ova naša odluka vjerujem da će ojačati demokratiju i evropski put Crne Gore, jer naša podrška nije 
došla kao plod političkih dogovora i pregovora, raznih ponuda, već isključivo odgovornosti prema građanima 
i boljoj budućnosti naše države. Od Vrhovnog državnog tužioca očekujem da ispuni sve ono što je obećao. 
Gospodin Marković je jasno i nedvosmisleno rekao, da će procesuiranje ratnih zločina biti i njegovo strateško 
opredjeljenje u radu. Gospodin Marković je jasno saopštio da će založiti za model koji će obezbijediti veće 
učešće pripadnika manje brojnih naroda u tužilačkoj organizaciji.  
 Takođe, jasno je naglasio da će u prvoj godini pokrenuti reforme u Tužilaštvu i mi podržavamo takav 
plan rada, sve je to kompatibilno sa programom Bošnjačke stranke i vjerujem da ćemo ovim našim primjerom 
ohrabiti sve one koji dijele demokratske i evropske vrijednosti. Da ne budem ličan, ali mi je zaista drago što je 
ovakav naš stav ohrabrio i druge poslaničke klubove tj. pojedine druge poslaničke klubove da podrže 
gospodina Markovića, za Vrhovnog državnog tužioca.  
 Da zaključim, ukoliko gospodin Marković, ne ispuni sve što je rekao, očekujem da pokaže ličnu 
odgovornost i podnese ostavku.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 15:58:12) 
 
 Hvala, kolega Smailoviću. 
 Sada riječ dajem kolegi Darku Dragoviću, došlo je do rotacije u Klubu poslanika Evrope sad. 
 Kolega Dragoviću, imate četiri minuta, molim vas držite se u roku. 
 
 
 DARKO DRAGOVIĆ (27.01.24 15:59:20) 
 
 Evo sačekao sam kolege iz Demokratske partije socijalista da napuste plenarnu salu i iskreno se 
nadam da je budućnost DPS-a van ovog Parlamenta.  
 Cijenjeni poslanici, poštovani građani Crne Gore, naš zadatak je jasan, da oslobodimo zarobljene 
institucije sistema i na tom našem putu izabrali smo sedmog  sudiju Ustavnog suda, izabrali smo guvernera 
Centralne banke Crne Gore, izabrali tri nedostajuća člana Sudskog savjeta iz reda uglednih pravnika i na taj 
način stvorili sve preduslove za izbor predsjednika Vrhovnog suda i na kraju kao šlag na tortu nas dočekuju i 
izbor Vrhovnog državnog tužioca. Značaj Vrhovnog državnog tužilaštva je u mnogome veći jer obavlja 
poslove gonjenja učinioca krivičnih djela za koje se goni po službenoj dužnosti, a istovremeno državni tužilac 
je dužan da sa jednakom pažnjom prikuplja dokaze informacije koje i terete okrivljenog, ali koji mu idu u 
prilog.  
 Prema tome, Vrhovni državni tužilac mora biti nezavistan, hrabar, objektivan i kompetentan, samo 
takav državni tužilac može u svojim rukama da ima i moć i pravdu, on mora biti moćan da goni svakog za koje 
postoji osnovana sumnja da je izvršio krivično djelo, koje se goni po službenoj dužnosti bez obzira na 
društveni status, na ime i prezime osumnjičenog.  
 Takođe, Vrhovni državni tužilac mora biti pravedan, da se njegove istrage ne pretvore u progone, kao 
što smo bili svjedoci u prethodnom periodu. Pravde i moć se moraju spojiti, da sve što je pravedno bude 
moćno, a ono što je moćno mora biti pravedno. Što iz razloga mi ovdje smatram da treba da izaberemo 
najboljeg od najboljih, a ne najmanje, najgoreg i za kraj poručio bih kandidatu gospodinu Markoviću, koji je 
Pokret Evropa sad podržao za mjesto Vrhovnog državnog tužioca, da pravda ne traži nikakve nagrade, jer 
ako pravda ište nagrade, onda je to trgovina, a ne pravda. Želim mu srećan rad u narednom periodu, jer je 
očigledno da će biti izabran za Vrhovnog državnog tužioca. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:02:10) 
 
 Zahvaljujem, kolega Dragoviću, posebno zbog toga što ste ispoštovali vrijeme koje je bilo predviđeno 
za vaš klub. 
 Sada riječ dajem kolegi Nikoli Rovčaninu, kolega imate četiri minuta maksimalno. 
 
 
 NIKOLA ROVČANIN (27.01.24 16:02:22) 
 



 Hvala, potpredsjednice. 
           Poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani, uvjeren sam da su osnovni ciljevi ovog Parlamenta 
vladavina prava ubrzan evropski put i prije svega obezbjeđenje boljeg standarda građana i zaista u 
prethodnom periodu je postojala jedna atmosfera konsenzusa, atmosfera saglasnosti, jedan visok stepen 
demokratske zrelosti koje je pokazao ovaj Parlament. 
 Podsjetiću na usvajanje Zakona kojim je omogućeno nesmetano i pod punim konsenzusom 
sprovođenje popisa, formiranje Odbora za sveobuhvatnu izbornu reformu, brojna pravosudna imenovanja, 
izmjene Krivičnog zakonika, izmjene i dopune Krivičnog zakonika, onda set zakona u sprječavanju pranja 
novca. Zaista očekujem da je ovaj parlament dovoljno zreo da danas na krilima takve atmosfere kruniše 
pravosudna imenovanja i imenovanjem vrha Vrhovnog državnog tužioca. Zaista imamo kandidata gospodina 
Markovića koji u punom kapacitetu i u punom formatu ne samo u pogledu uslova, može da odgovori tom 
zadatku. Prije svega, to je i jedini kandidat koji je dostavio jedan sveobuhvatan program rada. Zaista sam i 
lično zadivljen na Odboru prilikom saslušanja gospodina Markovića koji je pokazao tom prilikom smirenost, 
odgovornost, volju i spremnost sveobuhvatnom reformom tužilačke organizacije. Takođe i više puta sam 
pomenuo i sada ću to što on dolazi van sistema tužilačke organizacije to je velika prednost, da sa svojim 
bogatim pravnim iskustvom više od dvije decenije može spolja da sagleda sve one nedostatke i one 
manjkavosti tužilačke organizacije i vd stanje je neodrživo za sveobuhvatnu reformu i zaita mislim da će 
imenovanje Vrhovnog državnog tužioca biti dodatna potpora, da dvije ličnosti nastave kao što je gospodin 
Vladimir Novović, Specijalni državni tužilac  koji ima zaista i ovom prilikom da čestitam na do sada ostvarenim 
rezultatima i brojnim domaćim i međunarodnim priznanjima, a da li je neophodna sveobuhvatna reforma, 
neophodna je i ne bih sada imao vremena da dublje analiziram imajući u vidu vrijeme kluba, ali ću samo 
podsjetiti na jednu činjenicu. Od 2016. do 2021.godine od 116 ocjenjivanih tužilaca u tužilačkoj organizaciji 
Crne Gore, 115 je dobilo ocjenu odličan i to su potvrdila brojna istraživanja i postupci unutar organizacije ali i 
međunarodni partneri, a sa druge strane imamo opterećenu crnogorsku javnost godinama i decenijama, sa 
brojnim aferama i sada imamo situaciju da do 30.000 porodica u Crnoj Gori ima status podstanara imamo 
pojedince koji gomilaju hiljade i hiljade kvadrata nekretnina u svojoj ličnoj svojini. Dok prosječan građanin 
Crne Gore vozi automobil star 20 godina, imamo pojedince koji na kvartalnom nivou mijenjaju najsavremenije 
automobilske brendove vrijedne stotine i dvije hiljade eura.  
 Imamo pojedince koji su u prethodnim decenijama privatizacijom državnih firmi poslali na ulice hiljade 
i hiljade radnika i sve ovo vrijeme uživali u raskoši i bili zaštićeni, imamo i takve pojdince koji su u 
privatizovanim državnim fabrikama slijetali ličnim helihopterima u momentu kada su radnicima dugovali po 13 
zarada i zato ovo nije samo lično imenovanje, ovo je potreba za sveobuhvatnom reformom, jer građani Crne 
Gore hoće pravdu, narod Crne Gore hoće istinu, narod Crne Gore hoće jednakost svih pred zakonom. 
 Dakle, svaki onaj pojedinac koji je stekao u skladu sa zakonom srećna mu bila, ali svaki onaj 
pojedinac koji se ogriješio o zakon i stekao imovinu preko leđa crnogorske sirotinje moraće da odgovara. 
Zaista me raduje atmosfera u ovom Parlamentu, danas imajući u vidu iskazane stavove klubova, da mogu da 
završim svoje izlaganje i da čestitam gospodinu Markoviću izbor na odgovornu poziciju Vrhovnog državnog 
tužioca.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:06:55) 
 
 Zahvaljujem, kolega Rovčanin. 
 Sada riječ dajem kolegi Jevrtu Erakoviću, ali koliko sam razumjela imali ste proceduru, jeste li imali 
proceduru? Izvolite. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (27.01.24 16:07:08) 
 
 Zahvaljujem. 
 Prvo, želim, potpredsjednice, da vam objasnim šta se desilo u Parlamentu prije nekoliko minuta. 
 Naime, poslanički klub Demokratske partije socijalista u znak protesta zato što se u ovom Parlamentu 
nalazi jedno lice ne mogu reći poslanik, nego lice zato što zahvaljujući iskazu koje je upotrijebio na prethodnoj 
sjednici Skupštine ne može se nikako drugačije ni okvalifikovati. 
 Dakle, u pitanju je bilo nešto što smo mislili da nikada nećemo čuti u Crnogorskom parlamentu, da se 
građani dijele na građane prvog ili drugog reda, na one koji su autohtoni i oni koji nijesu autohtoni. Jasano 
vam je neću da trujem niti ovaj parlament niti crnogorsku javnost o čemu se radi i koje su države u prošlom 
vijeku bile rodonačelnice takvih ideja. Prošli smo kroz mračne 90'-te godine gdje su se građani na taj način 



dijelili i najmanje što smo mogli da očekujemo od Kluba pokreta Evropa sad, da uputi javno izvinjenje 
poslaniku Oskaru Huteru, za izrečene riječi od strane njihovog pripadnika.  
 Prema tome, ovo je samo jedan mirni protest jedno mirno upozorenjem kojim putem treba da ide Crna 
Gora. Dakle, putem građanske Crne Gore gdje će svi građani biti potpuno jednaki gdje se nećemo dijeliti na 
one koji su autohtoni i oni koji nijesu autohton. Jedna od opservacija koje smo čuli dok smo izlazili iz ove sale 
jeste i predviđanje budućnosti Demokratska partije socijalista. Mislim, da su mnogi koji prisustvuju ne 
prisustvuju nego koji svjedoče skupovima Demokratske partije socijalista u prethodnih 20-tak dana shvatili 
gdje je snaga i gdje je ona odlučnost da se odbrani ova građanska Crna Gora.  
 Druga stvar koju sam takođe htio vama da uputim konkretno htio sam gosodina Andriju Mandića 
vezano je takođe za prošlu sjednicu Skupštine, gdje je svoju poziciju predsjedavajućeg iskoristio da 
interpretira određen,e Skay aplikacije i u njima je pominjao ime predsjednika Mila Đukanovića konkretno 
odnosi se na jednu medijsku hajku koja je prisutna od strane jednog portala kojju je on i citirao, a odnosi se na 
navodno donošenje 300.000 eura predsjedniku Milu Đukanoviću, za obavljanje određenih protiv usluga. 
Prošli put kada je bila tema iz Sudskog savjeta i rasprave o Vrhovnom državnom tužiocu ukazali smo i pozvali 
smo Vrhovno državno tužilaštvo i želimo i ovaj put ako je gospodin Andrija Mandić spreman da uputimo 
zajednički poziv Tužilaštvu, da se jednom za svagda izjasni, da li je to najobičnija podmetačina zbog koje se 
iz sve Skay aplikacije apsolutno dovode u pitanje. Da li je to podmetačina i da li je to neko namjerno plasirao 
u cilju diskreditacije gospodina Mila Đukanovića. Ja odmah da vam kažem da je to u pitanju. 
 Prema tome, ako zaista želite istinu i ako zaista želite da dođete do nje, da ne dozvolimo i da se za te 
pozicije predsjednika Skupštine maninpuliše i da se na bilo koji način pokušava ugroziti bilo koja ličnost. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:11:46) 
 
 Zahvaljujem, gospodine Erakoviću. 
 Vi sada imate diskusiju je li tako? Izvolite. 
 Imate maksimalno četiri minuta molim vas da budete i to sam vam uz toleranciju dodala minut i po da 
znate samo, četiri minuta imate. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (27.01.24 16:12:02) 
 
 Nadam se da ćemo ove moje proceduralne reakcije imati reakcije na njih, kao što je i naš šef 
poslaničkog kluba gospodin Andrija Nikolić, danas istakao Klub Demokratske partije socijalista će danas 
podržati gospođu Suzanu Mugošu, kao kandidatkinju za Vrhovnog državnog tužioca iz više razloga, a kao 
neko ko se uvijek zalagao da struka ima glavnu riječ u bilo kom svom djelovanju, tako je i u pitanju pravosuđa.  
 Dakle, da najosnovnija predpostavka za izbor Vrhovnog državnog tužioca mora biti da je kandidat 
neko ko dolazi iz tog segmenta. Prema tome, da li iz  Tužilaštva ili iz sudstva, nije toliko važno, ali neko ko nije 
dana proveo u sudnici, mislim da će se složiti sve sudije i svi tužioci, da po tom osnovu ne zaslužuje da se 
nađe u poziciji Vrhovnog državnog tužioca.  
 Zbog toga nemamo ništa protiv profesionalnih niti bilo kojih drugih referenci gospodina Markovića, ali 
smatramo da struka mora biti glavni argument za izbor za Vrhovnog državnog tužioca. Zbog čega, zbog toga 
što se naše društvo, odnosno Tužilaštvo nalazi čini mi se u nikad težoj situaciji i sami svjedočimo prethodnih 
dana kakve sve afere izlaze na djelo. Vidjeli smo prethodnih dana takozvanu plavu svesku, vidjeli smo prije 
toga ozbiljne optužbe na račun gospodina Abazovića i gospodina Šukovića, da su spremali hapšenje 
gospodina Spajića. Vidjeli smo u ovoj plavoj svesci da postoji ozbiljna organizovana akcija zajedničkog 
djelovanja prema Odboru za bezbjednost  i odbranu, gdje je gospodin Šuković zajedno sa Milom Božovićem, 
tadašnjim članom Odbora za bezbjednosti i odbranu zajednički kreirao na jedan način politiku tog Odbora i 
sami znamo da su u tim informacijama dijeljeni podaci o pripadnicima savezničkih tajnih službi koji borave u 
Crnoj Gori i odavane su najvažnije tajne iz bezbjednosnog sektora Crne Gore. Ako pri tome podsjetimo da je 
gospodin Božović, trenutno osumnjičen da je pripadnik određenog narko klana u Crnoj Gori, ne samo 
pripadnik jednoga da je sarađivao i sa drugim klanom, da imamo lice iz specijalnog policijskog odjeljenja koji 
je direktno povezan sa gospodinom Božovićem. Jasno vam je o čemu se radi i kakva je sprega danas 
prisutna u Crnoj Gori. 
 Isto tako danas smo čuli selektivne isključivo selektivna citiranja ovih Skay aplikacija u mom 
proceduralnom obraćanju rekao sam vam na koji način su zloupotrijebljene  Skay aplikacije kada je u pitanju 
gosodin Milo Đukanović, a ova selektivna  citiranja svakako su zaboravili da citiraju one Skay aplikacije gdje  
se direktno pominju političke partije koje sjede u ovom Parlamentu.  
 Dakle, gdje su pripadnici škaljarskog klana, bili prisutni na promocijama političkih organizacija koje 
ovdje sjede, gdje su pripadnici određenog narko klana direktno sugerisali koga treba izabrati na određene 



pozicije u Odboru za bezbjednost  i odbranu, gdje su pripadnici određenog narko klana direktno govorili kome 
su donijeli određeni novac. Prema tome, selektivnom primjenm nećemo nigdje stići, ono za šta se zalažemo, 
apsolutno za šta se zalažemo da pravda bude dostupna svima i da politički dogovori oko ovih važnih funkcija 
u Crnoj Gori nadam se budu jedna prošlost. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:17:14) 
 
 Zahvaljujem kolega Erakoviću. 
 Malo smo se udaljili od teme, danas ne biramo ni kolegu Božovića za VDT-a niti nekoga iz Skay 
aplikacije već tema je izbor VDT-a.  
 Zahvaljujem. 
 Sada riječ dajem kolegi Dritanu Abazoviću.  
 Kolega pet minuta vam je ostavio kolega Adžić. 
 
 
 DRITAN ABA,ZOVIĆ (27.01.24 16:17:44) 
 
 Potpredsjedniče, samo jedna tehnička ispravka ja sam se javio za repliku vezano za izlaganje 
gospodina Jevta Erakovića, poslanika, kolege koji me pomenuo imenom i prezimenom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:17:52) 
 
 Izvinjavam se imate pravo na repliku, izvolite. 
 Evo procedura ima prednost. 
 Izvolite, kolega Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (27.01.24 16:18:07) 
 
 Predsjedavajuća prije nego što kreativno pokrenete tumačenje Poslovnika, kao što ste maločas 
uradili, samo da vas podsjetim da Poslanički klub Demokratske partije socijalista, da se strogo pridržava ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:18:26) 
 
 Izvinjavam se kolega, molim vas, hoćete mi reći gdje sam kreativno tumačila Poslovnik, ajde recite mi. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (27.01.24 16:18:34) 
 
 Sad ću vam reći, samo malo strpljenja objasnićemo se. 
 Dakle, da smo se strogo pridržavali Poslovnika, a vi ste upravljali sjednicom prethodnih sat vremena, 
način na koji ste skrenuli pažnju kolegi Erakoviću da ne govori o Skay aplikacijama i ako ne mogu da 
razumijem do kraja tu vašu intervenciju jer mi je nejasna. 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:19:09) 
 
 Hoćete li mi reći gdje je kreativno tumačenje Poslovnika, dajte mi tačno gdje sam član, koji sam 
kreativno tumačila molim vas. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (27.01.24 16:19:14) 
 
 Samo dozvolite da završim, ne znam zašto ste nestrpljivi. Reći ću vam u minut vrementa ono što je 
naš prigovor na vaše vođenje sjednice. 
 Kazali ste kolegi Erakoviću, da je govorio o Skay aplikacijama te da to nije tema rasprave na 
Parlamentu a o Skay aplikacijama su govorili gotovo svi poslanici koji su diskutovali prije njega iz drugih 
poslaničkih klubova. Tako da vaše kreativno tumačenje Poslovnika i opomena koju ste uputili u odnosu na 



gospodina Erakovića, odnosi se na ravnopravan pristup prema svim poslanicima. To je jedno i drugo prije 
nego što vam gospodin Bogdanović šapne šta treba da kažete ja ću vam reći gdje ste prekršili Poslovnik.  
 Da bi se dala kaznena replika gospodinu Abazoviću, gospodin Abazović bi prethodno trebalo da bude 
pomenut u negativnom konktekstu, on nije pomenut u negativnom kontekstu, rečeno je da se njegovo ime 
između ostalog pominje u Skay aplikacijama, što je tačan navod i nije samo vaše ime nego je i ime brojnih 
političkih subjekata uključujući i politički subjekt iz kojeg dolazi gospođa Popović. Tako da vas molim po kom 
osnovu dajete kaznenu repliku gospodinu Abazoviću. Jer, po osnovu kaznene replike, mi smo mogli da je 
prijavimo i da je tražimo gotovo u svim diskusijama naših kolega. Jer, je poslanički klub Demokratske partije 
socijalista i Demokratska partija socijalista imenom spomenuta i od strane gospodina Kneževića i od strane 
gospodina kolege koji je govorio iz Nove srpske demokratije gospodina Radunovića i brojnih drugih kolega. 
Tako da budimo elementarno korektni i budimo ravnopravni u odnosu na tretman prema poslanicima. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:21:20) 
 
 Samo trenutak, koliko zašto sam kolega Nikoliću, zašto sam reagovala na diskusiju kolege Erakovića, 
ne toliko koliko zbog Skay aplikacija, koliko zbog pominjanja imena jednog čovjeka koji se nalazi u pritvoru, a 
koji danas nije predmet rasprave ovdje na ovom plenumu, to je jedno. 
 Drugo, koliko se meni čini, mi smo molim vas, vi ste kolega Nikoliću, pitali ste me, rekli ste da 
kreativno tumačim Poslovnik, pozvali ste se na član 101 je li tako? Jeste li na član 101? 
 Znači član 101 u zadnjem stavu kaže replika na repliku nije dozvoljena, osim ako predsjednik 
Skupštine u ovom slučaju ja, jer predsjedavam Skupštinom, ocijeno da su i navodi u replici uvredljivi i 
dozvoljava tu repliku. 
 Znači od moje procjene da li je replika bila uvredljiva, ja mogu da dam pravo na kaznenu repliku, je li 
tako?  
 Znači, je li kreativno ili nije, dozvolite da ipak predsjedavam Skupštinom, da imam malo iskustva malo 
čini mi se tu smo negdje možda malo više od vas. 
 Prema tome, samo trenutak kolege, dobro  daću kolegi kaznenu repliku, ali samo trenutak. 
 Hoćete li vi proceduru, pa onda vi repliku ili šta? 
 Proceduru je li, tako je. 
 Procedura kolega Konatar, izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (27.01.24 16:23:09) 
 
 Potpredsjednice Skupštine, naravno pozdrav za vas i za kolege poslanike. 
 Vi ste apsolutno u pravu, što ste dali repliku kolegi Abazoviću. Što se tiče  Skay aplikacija i priče o 
otkrivanju Skay aplikacije, otkrivanje komunikace u Skay aplikacijama je jedna od najboljih stvari koja se 
desila Crnoj Gor. Jer, je ona razgolitila sve što se dešavalo u Crnoj Gori u smislu veze određenih kriminalnih 
klanova sa određenim funkcionerima u izvšrnoj, zakonodavnoj i sudskoj vlasti i te kako ja podržavam  da se o 
tome raspravlja u Skupštini Crne Gore. Ono što je povod bio za repliku i za šta samo molim kolege da 
budemo vrlo precizni oko ovoga, kolega Eraković je kazao da je plava sveska dokaz ili da u njoj piše, nemojte 
mi uzeti slovo za ovo što govorim, da je ona dokaz da je u njoj planirano hapšenje Milojka Spajića od strane 
Dritana Abazovića i gospodina Šukovića. Prema tome, možda to niste mislili, ali to ste rekli.  
 Dakle, to nije tačno. S obzorom da je to rečeno, apsolutno je pravo da se kaže. Dakle, pomenuta je 
plava sveska kao dokaz da je pripremano hapšenje. Ko je pripremao hapšenje, đe piše da je neko pripremao 
hapšenje Milojka Spajića. Jeste li rekli da je neko pripremao hapšenje Milojka Spajića. Pomenuli ste plavu 
svesku kao dokaz, tako nešto. Tako da ovo je vrlo važno da se ova tema dovede do kraja. Kazali ste, 
možemo da vratimo, da vidite što ste kazali. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:25:11) 
 
 Zahvaljujem, kolega Konatar.  
 Procedura, Milan Knežević. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (27.01.24 16:25:22) 
 
 Hvala, uvažena potpredsjednice Popović. 



 Od plave torbe došli ste do plave sveske. Uglavnom, plava je izgleda omiljena boja u Crnoj Gori. U 
svakom slučaju, vama ću da se obratim.  
 Meni se čini da smo mi na kolegijumu imali dogovor da u uvodnim diskusijama nema pominjanja 
drugih klubova, njihovih političkih stavova kako ne bismo izazivali komentare i replike. Prvi ste vi to prekršili, 
kolega Nikoliću, na način što ste, govoreći o Suzani Mugoši, pričali o državnom udaru i govorili ste o tome da 
ćete da je glasate zato što je donijela presudu vezano za državni udar. Mi nismo željeli da komentarišemo ni 
da polemišemo s vašim stavom. Kasnije sam u našoj diskusiji pomenuo taj dio, ne želeći da ulazim u 
komentare i polemiku s vama.  
 E, sada, kolega Eraković je otvorio nekoliko tema. Nemam namjeru da tražim repliku, uvijek tražim 
komentar, a vi procijenite da li imamo pravo na komentar ili nemamo. Spreman sam i da odustanem od toga. 
Ali, kolega Eraković je u nekoliko navrata saopštio da su pripadnici organizovanih kriminalnih grupa kreirali 
rad na Odboru za bezbjednost, da su se tamo odavali najmonstruoznije tajne, a tiče se rada s našim 
partnerskim službama. S obzirom na to da sam bio predsjednik Odbora za bezbjednost i odbranu, smatram 
da imam pravo na komentar, ali zbog dogovora koji smo imali na kolegijumu spreman sam da odustanem od 
toga, ako nećemo sada da ulazimo u to.  
 Kolega Nikoliću, ako smo se dogovorili da nemamo bočnih napada u cilju racionalizacije, mislim da je 
mogli i bez ovoga, ali nemojte samo da mislite da ćemo da ćutimo u kontekstu toga da se ovdje aludira na 
nekakve veze s organizovanim kriminalnim grupama i pominjanjima Sky ili ne znam čega. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:27:25) 
 
 Zahvaljujem, kolega Kneževiću.  
 Mislim da smo i vi i ja i kolega Radunović i kolega Nikolić bili zajedno na kolegijumu da znamo kakav 
je dogovor. Molim vas da se vratimo temi. Dozvoliću proceduru i vama, kolega Radunoviću, a vama ću dati 
kaznenu repliku. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (27.01.24 16:27:59) 
 
 Poštovana potpredsjednice, kao što ste pomenuli maloprije, danas smo se dogovorili o načinu rada i 
da ćemo strogo poštovati Poslovnik da ne bi bilo kao prošli put. Ne može niko da dobije komentar tj. odgovor 
na komentar tako da ne bi bilo pošteno ni da komentariše gospodin Abazović. Jer, vrijeme za komentar i 
odgovor na komentar teče od onog vremena koje je ostalo klubu. DPS više nema vremena, potrošio, davno je 
potrošio vrijeme, ali danas je potrošio vrijeme za govor, a vi ako komentarišete oni nemaju pravo da 
odgovore, ali vi komentarišete od pet minuta koje su vam ostale. Samo da se razumijemo ako ćemo da 
poštujemo Poslovnik i ako smo danas bili ozbiljni kada smo rekli da ćemo da završimo u razumnom roku ovu 
sjednicu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:28:56) 
 
 Tako je. Potpuno sam saglasna s vama, kolega Radunoviću.  
 Kolega Abazoviću, pošto vi imate prijavljenu diskusiju, imate pet minuta. Znači, vi možete sada da 
komentarišete. Čuli ste kolegu Radunovića kolege iz DPS-a više nemaju vremena, ne mogu da vam 
odgovore na komentar. Molim vas, budite samo u granicama vremena koje vam je preostalo. Imate pet 
minuta maksimalno. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.01.24 16:29:25) 
 
 Ako može, uvažena potpredsjednice, prije nego upalite vrijeme, da nešto vama kažem samo u 20 
sekundi. Dakle, ne bih volio da mi potrošite vrijeme ovako.  
 Ja dogovore s kolegijuma ne znam. Kolegijum ne može da suspenduje rad Skupštine. Mi danas 
biramo vrhovnog državnog tužioca. Sve ok, glasaćemo ga, velika je većina. Razumijem ovo, prošli put 
procedure, ljudi neće da se čuje javna riječ. Nekoliko ljudi hoće da obesmisli državni parlament. Pomenut 
sam imenom i prezimenom u negativnom kontekstu. To ste vi potvrdili. Ako je problem da ljudi neće da rade, 
nema potrebe ni da imamo uvodne diskusije. Dajte uvedite elektronsko glasanje, glasaćemo elektronski kao 
na sjednicama Vlade, i završena priča jer je ovo nekome interesantno ili ne, ne znam šta da kažem. Prošli put 



isti striktno Poslovnik. Ako hoćete da suspendujete da bacite Skupštinu Crne Gore pod noge, mi na to ne 
pristajemo. Ako vam je teško da slušate pet minuta duže možete da izađete. Zaista, ne mogu da prihvatim da 
na kolegijumu neko hoće da suspenduje pravo poslanika da priča.  
 Poštovani građani Crne Gore, pričam najpoštenije moguće. Bio sam poslanik deset godina ovdje. 
Ovo se nikad nije dešavalo. Ako je problem da ne treba nijedna diskusija, nema diskusije, dođemo, stisnemo 
dugme, subota je i idemo na Ričardovu glavu i na Adu Bojanu ili u Kolašin i provodimo lijep vikend.  
 Zamolio bih vas, znam da vi niste uopšte krivi, samo se vama obraćam. Ovo se nije dešavalo. Htio 
sam ovo da kažem predsjedniku Parlamenta. Pokušao sam prošli put da budem veoma korektan. Nije 
problem. Nas je četvoro, ne moramo ni da učestvujemo. Mi ođe treba da pričamo o Sky, nego o čemu da 
pričamo. O plavoj svesci, državnom udaru, o čemu ćemo da pričamo. Treba da izaberemo čovjeka na pet 
godina u punom mandatu da uradi, nadam se, neke istorijske stvari i hoćemo svima da zavrnemo usta. E, ne 
može. Ovo je bila proceduralna reakcija, a ja ću se obratiti kolegi Erakoviću i nemam ništa protiv da on 
odgovori, da ne bude neke dileme. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:31:35) 
 
 Kolega Abazoviću, dozvolite mi da kažem nešto.  
 Jeste li se sada vi sve vrijeme meni obraćali? Znači, dva minuta ste potrošili u ovom obraćanju. Molim 
vas, kolega Abazoviću, imate li vi šefa kluba poslanika? Zašto nije bio danas na kolegijumu? 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.01.24 16:32:15) 
 
 Zato što i kada je bio prošli put nije mogao da se dogovori zbog tamo uticaja većine ili bilo čega.  
 Samo jednu stvar da vam kažem. Kolegijum Skupštine je neformalno tijelo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:32:36) 
 
 Kolega Abazoviću, oduzeću vam riječ. Dozvolite, vodim sjednicu, kada vam dam riječ možete da 
pričate.  
 Vaš šef kluba poslanika na kolegijumu ima pravo na stav kao i svi mi. Nijednom se vaš šef kluba nije 
pobunio i rekao ne želim tako da radimo. Molim vas, danas vaš šef kluba nije bio na kolegijumu i ne zna 
razloge zbog čega je dogovoreno da ova sjednica, odnosno rasprava traje maksimalno dva i po sata. Nemate 
pravo da se ljutite na rukovodstvo Skupštine. Imate pravo na pet minuta diskusije. Nakon pet minuta ću vam 
isključiti mikrofon. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.01.24 16:33:21) 
 
 Uvažena potpredsjednice, imam pravo na tri minuta odgovora gospodinu Erakoviću. Vi ste mi 
maloprije rekli da imam kaznenu, a pet minuta imam poslije od potrošenog vremena. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:33:29) 
 
 U sklopu pet minuta imate pravo da odgovorite kolegi Erakoviću i da nastavite priču. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (27.01.24 16:33:41) 
 
 Dozvolite, nije tako. Ne možete da namećete pravila koja su suprotna Poslovniku.       
Nemojte da se ljutite, kolega Kneževiću. Dakle, kolega Radunović je rekao da nema komentara, ali to ne 
znači da nema kaznenih replika. Znam što pričam, ali nisam siguran da vi to prihvatate. Koliko želite jer jedno 
je odgovor, jedno je diskusija. Koliko minuta, moram da znam, izvolite recite mi. Dobro. Zahvaljujem.  
 Prvo da odgovorim kolegi Erakoviću, hoće li on imati mogućnost, svakako može mi odgovoriti na bilo 
koji način.  
 Dakle, gospodine Erakoviću, meni je drago što se Sky otvorio u Crnoj Gori. Lično mislim da je to 
najveći doprinos svega. Ne kažem i ne potcjenjujem, zaista sam zadovoljan radom Specijalnog državnog 



tužilaštva, ali da nije bilo otvaranja Sky taj rad sigurno ne bi bio toliko vidljiv koliko je u ovoj situaciji. Mi smo bili 
"embargo" vezano za dostavljanje informacija iz Europola. Najveći uspjeh 43. Vlade je što se ta klima 
promijenila i što je Europol odlučio da da materijal vezano za naše ljude, za naše slučajeve, za narko kartel i 
za druge stvari koje se dešavaju u Crnoj Gori. Kao što sam najavio, građani će tek, a dosta toga su vidjeli, u 
narednom periodu imati prilike da vide mnoge stvari i da im mnoge stvari postanu jasnije, čak vezano i za 
neke političke događaje koji su bili toliko bučni i veliki i Crnoj Gori.  
 U tom kontekstu podržavam, najveći sam podržavalac, više nego vi, transparentnosti i svega, da se i 
oko plave sveske i oko drugih stvari govori javno. Znate li čega nisam podržavalac. Nisam podržavalac 
odluka Odbora za bezbjednost. Zbog toga je kataklizma zbog toga što gospodin Knežević više nije na čelu. 
Više puta sam bio kao premijer pozivan i kao potpredsjednik bio sam saslušan. Oni su sada donijeli odluku o 
saslušanju, a da nisu zvali čovjeka na koga se to odnosi i premijera Crne Gore.  
 Možete, poštovani građani, da razumijete da su zvali oko navodne afere "Do Kvon" Milovića koji nema 
nikakve veze osim što je poslao krivičnu prijavu koja se nikad nije procesuirala, Šukovića koji, takođe, 
nikakve veze, a nisu zvali bivšeg i sadašnjeg premijera koji su, makar za javnost, bili glavni akteri. Svaka vam 
čast na tom skrivanju. Ali, ako mislite da ćete sakriti istinu, nećete. Možete da zaključate Skupštinu. Zbog 
toga, poštovani građani, treba da se zaključa, ne zbog odluka za VDT-a jer ovo su sve stare odluke i Ustavni 
sud, doći ćemo do toga, i Sudski savjet, to su sve stare odluke i ljudi koji su i u prethodnom periodu bili 
kandidati nego zbog ovih stvari koji se tiču afera. Mi sada imamo novu aferu vezano za davanje zabrane 
izručenja jednog državljanina Turskoj koji se dovodi u kriminalne aktivnosti za koje tvrdim da je korupcija u 
pitanju. Imamo tu aferu i imamo aferu vezano za Do Kvona. Ko će to da zataška i kome je interes da zataška. 
Meni nije. Rekao sam ovdje za sve moguće stvari.  
 Kada je riječ o kontaminaciji Sky, zato što tu imate pravo, taj jedan segment imate pravo, pričate s 
čovjekom koji zna, ne radi nečega nego sticajem okolnosti sam neko ko je bio na čelu izvršne vlasti i zna 
važne stvari u Crnoj Gori. Tačno je da je bilo ljudi koji su htjeli da kontaminiraju Sky. Poštovani građani Crne 
Gore, ne znam hoće li tužilaštvo doći do ljudi koji su htjeli da ga kontaminiraju. Volio bih, ali samo jednu stvar 
da kažem da bih relaksirao građane, ne vas nego građane jer nismo svi za relaksaciju što se tiče političara u 
Crnoj Gori, što je veoma dobro. Sve originale ima Europol. To ne mogu da kontaminiraju. Baš jednostavno. 
Ako je neko kontaminirao neki sadržaj koji je došao, mi imamo mogućnost, ako nam ne zatvore taj kanal, da 
dobiju original. Na taj način će žurka samo da dobije na dinamici. Muzika će samo da se pojača. Nikako se 
neće stišavati. Tvrdim na radost svih građana koji žele pravdu. Na radost ostalih nisam sto posto siguran. 
Tako da pomozite da i kroz parlament i kroz odbore što više imamo transparentnosti.  
 Kada je riječ o izboru VDT-a, čuli smo sve klubove. Lično mislim da imamo dva odlična kandidata. 
Gospođa Jovanović i gospodin Marković su odlični kandidati. S obzirom na to da gospodin Marković ima 
ogromne, ne ogromne nego ima već podršku da postane VDT naš klub je potpuno solidaran. Mislimo da 
njegovim današnjim izborom Crna Gora samo može da dobije. Trebao nam je čovjek u punom mandatu, 
zbog autoriteta koji treba da postavi u toj instituciji. Ne treba da imamo v.d. stanje da se svakih šest mjeseci 
mijenjaju lica ili da budu ista, nije važno, ali teško je uspostaviti autoritet na taj način. Želim da pružim punu 
podršku gospodinu Markoviću, moralnu, političku, da on pokuša da Državno tužilaštvo uzdigne na mnogo 
veći nivo, da ga učini profesionalnim, kredibilnim i efikasnim, kada je u pitanju pravda.  
 Kada je riječ o gospodinu Markoviću, znam ga samo iz jedne situacije, nisam s čovjekom imao prilike 
da se upoznam, samo iz jedne situacije. On je jedan od ljudi koji je radio na izradi Zakona o porijeklu imovine 
ili, kako mi to volimo da nazovemo, anti mafija zakona koji, na žalost, u prošlom sazivu Skupštine Crne Gore 
nije prošao zato što su poslanici imali druge političke kalkulacije.  
 Poštovani građani Crne Gore, pošto ste vidjeli aferu veoma dobru, u smislu pravde, koju je 
prezentovala, ne aferu nego činjenice koje je prezentovala nevladina organizacija MANS vezano za jednog 
visoko pozicioniranog bivšeg službenika Uprave policije gospodina Golubovića. Kažem vam da smo imali 
zakon, mogli smo odmah da ga primijenimo. Neusvajanje Zakona o porijeklu imovine, anti mafija zakona 
omogućilo je brojnim ljudima koji imaju nezakonito stečenu imovinu, ponavljam nezakonito stečenu imovinu, 
da u međuvremenu iskoriste vrijeme, promjene vlasnika, oslobode se jednog dijela imovine i na taj način 
jednog dana kada ova Skupština izglasa neki zakon po bilo kojem modelu da jednostavno ne budu dostupni 
pravdi.  
 Tada nije bilo hvalospjeva o gospodinu Markoviću, ne sjećam se, bilo je napada na njega. On nije 
jedini autor, ali je to ostalo nešto gdje treba građani da budu upućeni da se desilo nešto što ne bi trebalo da 
nam se ponavlja ubuduće. Zbog onoga što je naša generalna želja da ovu zemlju učinimo pravednom i da 
uspostavimo sistem kazni za one ljude koji su na nelegalan način suprotno Ustavu i zakonu došli do 
enormnog bogatstva.  
 Zbog toga, današnji izbor je veoma važan i zbog jednog segmenta. Napadi na gospodina Šukovića 
koji su sinhronizovani od strane ministra pravde određenih ljudi iz podzemlja koji podržavaju dvije političke 
grupacije koje možda u ovom trenutku imaju najveću političku podršku u Crnoj Gori su uvod u pokušaj 
obeshrabrivanja i smjene glavnog specijalnnog državnog tužioca gospodina Novovića. Nisam siguran da ni 



sam gospodin Novović to može da pretpostavi da je tako, ali to je cilj. Izborom danas gospodina Markovića, 
mislim da ćemo učinjeti veliku stvar jer ćemo imati VDT-a u punom mandatu koji će moći da stane u zaštitu ne 
samo glavnog specijalnog državnog tužioca nego svih onih tužioca koji časno i pošteno rade svoj posao i da 
ih ohrabri da budu mnogo efikasniji nego što su dosad bili po brojnim predmetima. Ovi ljudi koji imaju 
suprotne želje i koji pokušavaju da omalovaže, obeshrabre, kriminalizuju ljude koji žrtvuju svoj život da bi 
doveli pravdu u Crnoj Gori, da ih jednostavno treba           
dnevno raskrinkavati na svakom mogućem mjestu. Građani Crne Gore treba da budu sigurni da je jedna 
stvar najveći izazov za ovu zemlju. Nikakav izazov nije da se neko izabere u Parlamentu, donese neki zakon 
ili izabere neki ministar. Toga će biti u svim mogućim situacijama u političkom životu. Ovdje se vodi borba da 
se nelegalno stečena imovina koja se mjeri stotinama i milijardama eura koje su u Crnoj Gori ili vlasništvo 
građana Crne Gore, van Crne Gore, nikad ne ugledaju svjetlo dana. Zbog toga su target svi ljudi koji pričaju 
istinu i koji su spremni da tome stanu na kraj.  
 S tim u vezi, završavam, puna podrška za gospodina Markovića, ima pune ruke posla, neka krene, 
neka sam uzme predmet i Do Kvona, i Zorana Lazovića, i Belivuka, i državnog udara, i Telekoma, i prvog 
miliona, neka izabere jedan od ovih, i ubistva Duška Jovanovića, i neka obavijesti javnost nakon sprovedenih 
svih radnji šta se zapravo dešava. Istinu u Crnoj Gori niko ne može sakriti jer je duh izašao iz boce i zato što 
ruka pravde može da se uspori, ali ne može da se zaustavi. Završni udarac ruke pravde će biti najjači, ali će 
biti najblagosloven u smislu da ova zemlja vidi svjetlo na kraju tunela kada je u pitanju pravda. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:45:29) 
 
 Hvala, gospodine Abazoviću.  
 Procedura. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LAKOVIĆ (27.01.24 16:46:00) 
 
 Pitanje vama - da li imam pravo da prokomentarišem, ima li kaznena replika, s obzirom na to da je 
Odbor za bezbjednost već na nekoliko sjednica, ovo je već ne znam koji put da se u negativnom kontekstu 
pominje. Ispred Odbora bih, pretpostavljam, nešto morao da kažem kao odgovor. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:46:01) 
 
 Molim vas, hajmo da poštujemo dogovor s kolegijuma. Imaćete vremena i na Odboru za bezbjednost 
da komentarišete i na narednim sjedicama. Hajmo da završimo danas izbor VDT-a. Jer, svaki vaš komentar 
može dalje da otvori novu temu za komentarisanje ili za repliku, tako da vas molim da se vratimo. Možete 
proceduru. 
 
 
 MIODRAG LAKOVIĆ (27.01.24 16:46:44) 
 
 Gospođo potpredsjednice, uvažavam to što kažete, odustajem od komentara, ali onda neka se taj 
princip primijeni na sve poslanike. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:46:55) 
 
 Procedura kolega Nikolić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (27.01.24 16:47:04) 
 
 Dakle, uvažena potpredsjednice Popović, samo da se razumijemo. Na kolegijumu smo se dogovorili 
na način da su veći klubovi napravili ustupak u odnosu na manje. Poslanički klub Demokratske partije 
socijalista ima 25 minuta na raspolaganju skladno Poslovniku. Govorio sam sedam i po minuta, kolega 
Eraković je govorio pet minuta, ne računajući proceduralne reakcije koje ne ulaze u vrijeme i to je, dakle, 
dvanaest i po minuta.  



 Ako smo uspostavili jedan princip da gospodin Abazović govori 15 minuta, ima četiri poslanika u svom 
poslaničkom klubu, a da Poslanički klub Demokratske partije socijalista s 17 poslanika govori manje od 
njega, onda smo malo pogrešno shvatili predstavničku demokratiju. Jer, opet ste kreativno tumačili 
Poslovnik, ne kažem da je to bilo u lošoj namjeri, znam da gospodin Abazović ima iskustvo u Parlamentu pa 
je sklon da iskoristi to vrijeme u interesu svoje politike, ali ne možemo ovu raspravu dovršiti da ostane bez 
odgovora na komentar Abazovića koji je komentarisao izlaganje poslanika Erakovića. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:48:29) 
 
 Kolega Nikoliću, da se razjasnimo.  
 Tačno je da je vaš klub imao 25 minuta, tačno je da je raspoređeno vrijeme po veličini klubova, ali 
danas smo na kolegijumu odustali od toga. Danas ste niste javili i tražili 25 minuta za svoj klub nego smo se 
dogovorili da svi klubovi imaju uvodna izlaganja ili da rasporede kako god hoće po deset minuta.  
 Što se tiče kolege Erakovića, dozvolila sam da ima dvije procedure u jednoj proceduri i to je trajalo 
skoro četiri minuta. Dozvolila sam mu prekoračenje. Imao je dva i po minuta, dozvolila sam četiri i po minuta. 
Rekla sam vam da ću vam dozvoliti to, je li tako. Vi ste potpuno istrošili vrijeme za diskusiju. Tako da vam ne 
mogu dati više ni jedan jedini sekund.  
 Dajem riječ koleginici Vučelić. Izvolite.  
 Kolega Nikoliću, zašto se danas niste javili na kolegijumu i rekli ja ne želim deset minuta nego želim 
25 minuta. Zašto ste ćutali danas, samo mi to recite.  
 Hoćete li proceduru, kolega Nikoliću? Koleginice Vučelić, procedura ima prednost.  
 Izvolite, kolega Nikoliću.  
 Dajem pauzu od pet minuta.  
 Kolege, možete li da sjednete, nastavljamo?  
 Kolega Jevto Eraković ima pravo na proceduru. Izvolite, kolega. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (27.01.24 16:53:31) 
 
 Da se malo smire strasti. Očigledno tema koja je inspirativna.  
 Ono što smo danas čuli mislim da treba da čuju i još jednom da ponovimo, Demokratska partija 
socijalista na osnovu ovoga što smo danas čuli, na osnovu ovoga što smo rekli, apsolutno insistira na 
potpunom razotkrivanju skaj aplikacija. Čuli smo danas i od gospodina Abazovića da je došlo do 
kompromitacije skaj aplikacije na konkretno na ovom primjeru kojeg sam i ja naveo što nas naravno dovodi u 
dilemu da li se sve ovo što čitamo u medijima ima relevantnost koju zaslužuje crnogorska javnost i naravno 
na osnovu još jednog podatka. Zbog toga što skaj aplikacija ima prvenstvo objavljivanja u povlašćenim 
medijima Europol  je potpuno zaustavio dostavljanje novih skaj prepiski. Moramo  i o tome voditi računa i to je 
pravo pitanje opet i za Tužilaštvo. Ko ima privilegiju da prije i advokata osumnjičenih dobije mogućnost da 
objavljuje skaj aplikacije? 
 Prema tome, želimo da potpuno bude informisana crnogorska javnost i to je ono što treba da znamo i 
ko je u izbornoj noći spremao arsenal obužja da se riješe ove afere o kojima je pričao gospodin Abazović, ali 
i poruka za vrhovnog državnog tužioca da se riješe i druge afere kao što je Trajekt, kao što je Luka Bar, kao 
što je Željezara, kao što je Elektroprivreda Crne Gore i mnoge druge. 
 Prema tome, mi insistiramo da nema selektivnosti nego kako se zalažemo za skaj aplikacije tako se 
zalažemo i za razotkrivanje svih ovih afera u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 16:56:02) 
 
 Zahvaljujem kolega Erakoviću. Sada riječ dajem koleginici Maji Vučelić, a neka se pripremi Vladimir 
Dobričanin. Izvolite koleginice. 
 
 
 MAJA VUČELIĆ (27.01.24 16:56:19) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, uvažene građanke i građani, 
 Odlukom o izboru vrhovnog državnog tužioca nosimo odgovornost koja daleko nadilazi zidove ovog 
Parlamenga. Mi danas ne biramo pojedinca već kao predstavnici naroda određujemo put pravde i poštenja 
za svakog čovjeka u Crnoj Gori. Ovaj trenutak, ova odluka više je od ispunjavanje uloge koju imamo kao 



poslanici i kao članovi političkih partija. Mi ćemo ovim glasanjem postaviti standard koji je suština onoga u šta 
vjerujemo kao ljudi. Ovim glasanjem mi potvrđujemo našu nepokolebljivost i odlučnost za stvaranje 
pravednog društva u kojem je vladavina prava iznad svega. U svakom kutku Crne Gore od užurbanih ulica  
Podgorice do predivnog pogleda na Bokotorski zaliv građani zahtijevaju pravosu,đe koje nije samo 
nepristrasno već je i empatično. Svi u Crnoj Gori tražimo pravosuđe koje ne služi nekolicini moćnih, već 
svakom građaninu koju ovu prekrasnu zemlju naziva domovinom. U svakom selu i gradu širom Crne Gore od 
starih kamenih zidina Budve i Ulcinja do visokih  vrhova Durmitora postoji zajednička nit koja nas spaja, a to 
je želja za društvom u kojoj je pravda temelj na koji sve ostalo. 
 Naši ljudi žude za pravosuđe koje nije pravedno  samo slovom, već i duhom. Mi smo maštali 30 
godina da pravosuđe u kojem se čuje svaki glas, svaka nepravda kažnjava, a svaki građanin tretira sa 
dostojanstvom i poštovanjem. Vrhovni državni tužilac kojeg danas izaberemo mora da ima te vrijednosti i da 
se za te vrijednosti bori svakog dana. On mora biti čuvar naše demokratije, hrabri ratnik protiv korupcije i 
nepravde. Ova uloga je ključna ne samo kao pravni autoritet, već kao simbol nade, svetionik pravednosti 
poslije 30 godina bezakonja, korupcije i nepravde.  
 Uloga vrhovnog državnog tužioca više od pozicije moći. To je pozicija duboke moralne odgovornosti. 
Onaj za koga budemo glasali mora biti taj koji će biti čuvar savjesti ove države. Mora da pobjeđuje korupciju 
svakog dana, jer ni jedna pobjeda nad korupcijom nije poslednja, ali svaki porast u borbi protiv korupcije je 
konačac.  
 Vrhovni državni tužilac mora udjelovati ideale koje cijenimo, a to integritet, hrabrost i apsolutnu 
predanost vrijednostima demokratije. Dok razmatramo ovaj monumentalni izbor upamtimo  da su oči naših 
grašana, ali i naše djece uprte u nas. Oni gledaju ne samo da vide koga biramo, već i svjedoče vrijednostima 
koje podržavamo. Ovo je istorijski trenutak i prilika da ponovo potvrdimo predanost demokratiji i vladavini 
prava. Naš izbor neće uticati samo na sadašnjost, već će odjekivati kroz generacije koje dolaze. 
Oblikovaćemo dušu našeg društva i postaviti smjer u kome ide naša budućnost. Moramo osigurati da naši 
izbor bude dokaz naše zajedničke volje za boljom Crnom Gorom, Crnom Gorom u kojom pravda pobjeđuje 
svakog dana, Crnom Gorom u kojoj svaki građanin bez obzira na porijeklo društveni ili socijalni status može 
vjerovati u pravednost i jednakost  pred zakonom.  
 Ponoviću, ovim glasanjem mi potvrđujemo našu nepokolebljivost i odlučnost za stvaranje pravednog 
društa u kome je vladavina prava iznad svega. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 17:00:21) 
 
 Zahvaljujem koleginici Vučilić. Sada riječ dajem kolegi Dobričaninu. Izvolite i poslednji diskutant za 
danas je koleginica Kaluđerović nakon kolega Dobričanina. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (27.01.24 17:00:33) 
 
 Hvala. 
 Uvažena predsjedavajuća, drage kolege i građanke i građani Crne Gore, onima koji slave čestitam 
Svetoga Savu, jedan veliki dan za  nas, a danas smo ovdje svašta čuli. Čuli smo o svemu onome o čemu 
trebamo raspravljati u Skupštini ne na ovoj sjednici naravno, ali stekao sam utisak da kolege iz URE i mi 
Poseban klub poslanika služi kao neka brana između parlamentarne većine i ovih naših kolega koji su 
utakozvanih pristupnim pregovorima. Sad, da li će biti parlamentarne većine ili ne vidjećemo za par mjeseci. 
 Ujedinjena Crna Gora će podržati izbor gospodina Markovića za VDT-a, jer smatramo da konačno 
trebamo da dobijemo vrhovnog državnog tužioca, jer ima toliko toga. Danas smo šta sve ima na repertuaru 
koji je hrabro započeo gospodin Novović i njegov tim na čelu sa gospodinom Šukovićem koji, mislim da ipak 
svi opet treba da podržimo, jer ono što su započeli je jedna potpuna novina u Crnoj Gori. Počeli su da se 
hapse ljudi koji su počinili raznorazna nepočinstva i ovu državu doveli donde dokle je bila do 30.avgusta 
2020.godine. Bez obzira na to što možda imamo neke zamjerke i gospodinu Markoviću, ipak je on jedan od 
dva kandidata koji ispunjava sve ono šta se očekuje od vrhovnog državnog tužioca. Danas ćemo ga podržati 
i vjerovatno će danas biti izabran, a samo da zna da nećemo čak ni jedno nego  oba oka će  biti otvorena i 
borićemo za ono zhašta vrhovni državni tužilac treba  da se bori bez obzira na to kojega je stranka podržala. 
Toliko od Ujedinjene Crne Gore i Kluba poslanika. Mi smo prekoračili vreme. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (27.01.24 17:02:56) 
 
 Zahvaljujem, kolega Dobričanin. 



 Sada dajem riječ koleginici Slađani Kaluđerović. Izvolite koleginice. 
 
 
 SLAĐANA KALUĐEROVIĆ (27.01.24 17:03:08) 
 
 Poštovani, 
 Osobu koju treba da izaberemo za vrhovnog državnog tužioca ima s jedne strane najteži, a sa druge 
najlakši posao. 
 Najteži posao zato što se organizovani kriminali i korupcija ušli u sve pore našeg društva, zato što su 
tužioci pojedini radili za mafiju, zato što je Tužilaštvo često igralo onako kako kriminalci sviraju, zato što je 
Tužilaštvo bilo slijepo ne na jedno nego na oba oka kad je u pitanju potencijalna krivična odgovornost Mila 
Đukanovića bivšeg predsjednika DPS-a koji je bivši samo na papiru i dalje vedri i oblači u toj partiji, što su 
pokazale i današnje diskusije i zbog čega možemo zaključiti zbog čega se održava upravo i onlajn Kongres 
DPS-a sjutra, upravo zato što njihov najveći aktivista, gospodin Radoje Zvicer vođa kaljačkog klana ne može 
fizički da prisustvuje. 
 Koleginice Zdenka, ja mislim da sam potpuno u temi i iskreno se nadam, pošto ovo sve djeluje da u 
DPS-u neće biti promjena, jer da bi došlo do promjena u DPS-u moraju da se promijene, samo formalno 
inače dok je Milo Đukanović i Radoje Zvicer simboli DPS-a tu ne može doći do promjena, ali se nadam da će 
vam za to Tužilaštvo kad bude počelo da rade svoj posao pomoći da se oslobodite tog tereta. Zato,  što kad 
se kaže Tužilaštvo, prva asocijacija da to bude nepravda. Mogla bih ovako satima i satima da nabrajam. Meni 
je kolege poslanici iz DPS-a drago što reagujete, računam da ste prihvatili ovu minutažu upravo zato da se ne 
bi pričalo o ovome i svaka vam čast na toj političkoj dovitljivosti, ali dozvolićete da mi poslanici, koji evo ovdje 
treba nešto da kažemo u ime naših partija zato što SNP-e partija koja je nastala upravo na borbi protiv 
organizovanog kriminala i korupcije, a DPS i ta organizacija  sinonim za kriminal i korupciju. Tužilaštvo će 
konačno kada krene da radi svoj posao, nadam se da će kandidat kojeg će SNP-e  da podrži, gospodin 
Milorad Marković, kada preuzme stvar u svoje ruke sve to postaviti onako kako treba. Oprostite da li moćete 
da mi obezbijedite mogućnost da pričam. Hvala. 
 Prva obaveza Tužilaštva jeste da krene da se bavi krivičnim prijavama protiv Mila Đukanovića, u vezi 
njegove imovine, u njegovih firmi, u vezi mešetarenje njegovim akcijama Prve banke, da rješava afere 
Telekoma i afere Pandora papiri. Prioritet za Tužilaštvo treba da bude potpuno raskrinkavanje mražne mreže 
korupcije i kriminala koji decenijama pravio Milo Đukanović. Za SNP niko ne može  da bude iznad zakona i 
niko ne može da bude izvan domašaja Tužilaštva. 
 Poštovani građani, 
 Tužilaštvo je jedna od najznačajnijih institucija u Crnoj Gori i ako iko u Crnoj Gori treba da radi 24 sata 
dnevno onda je to Tužilaštvo, jer imaju pune ruke posla, jer se nagomilalo previše korupcije i kriminala i SNP 
se vodi time da znate onu poslovicu:"Nije bitko koje je mačka boje, već da lovi miševe",  da računamo da u 
krajnjem nijesu toliko bitna i personalna rješenja toliko koje su ključne, već da se isporučuju rezultati, s toga 
će SNP podržati gospodina Milorada Markovića za vrhovngo državnog tužioca, jer kažu, znate kako, nikad 
nije kasno za pravdu. Drago mi je što ćemo još jednom kao parlamentarni saziv da pokažemo dobru volju i 
spremnost da deblokiramo pravosuđe i što ćemo izrazito veliku podršku gospodinu Markoviću, rekla bih da 
će svi poslanički klubovi, osim Poslaničkog kluba DPS-a glasati za njegov izbor što ćemo doprinijeti tome da 
se deblokira pravosuđe i da izaberemo novog vrhovnog državnog tužioca. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (27.01.24 17:07:38) 
 
 Hvala, gospođo Kaluđerović. 
            Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (27.01.24 17:08:22) 
 
 U par minuta da odgovorim na ovo što je rekla. 
 Poštovana koleginice, 
 Vi ste nova poslanica i ja respektujem vašu ambiciju da se prestavite široj publici i vjerujem da 
pominjanjem Mila Đukanovića i Demokratske partije socijalista pokušavate da dignete rejting stranci koja 
prakatično ne postoji. Vi imate dva poslanika. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA NIKOLIĆ (27.01.24 17:08:45) 



 
 Gospodine Nikolić, nastavite i vi ste ometali gospođu Kaluđerović, kada je govorila pa malo morate da 
istrpite. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (27.01.24 17:08:49) 
 
 Ja samo dajem prostora da kolege dovrše dijalog i da nastavim.  
 Koleginice, žao mi je da na taj način doživljavate vašu ulogu u Parlamentu, jer kao neko ko je novi 
poslanik, a dozvolićete da imam makar malo više iskustva od vas. Mislim da se na taj način politički poeni ne 
dobijaju, jer da se dobijaju vi danas ne biste bili na dva poslanika nego biste ih imali i mnogo više i ne biste 
prešli put od nakad najjače opozicione stranke do stranke koja u ovom trenutku jedva dodiruje politički 
cenzus ili je ispod cenzusa. To je jedno.  
 Drugo, šta o našem osjećaju prema pravdi misle građani Crne Gore? Znate šta o tome najbolje 
govori. Onih 25% procenata podrške koji Demokratska partija socijalista ima ili ćete dati sebi za pravo da sve 
te građane svrstate u sanitarni kordon i kažete da su pripadnici organizovane kriminalne grupe. Mislite da su 
to neosviješćeni građani koji ne poštuju neke stvari i još nešto da vam kažem kao jedan savjet na bazi ovog 
poslaničkog iskustva na kraju. Promijenio bih možda neke stvari za voih 38 godina u životu koleginice koje 
sam uradio, ali znate šta nikad ne bih promijenio i znate sa čim se nikad ne bih mijenjao sa vama i sa vašim 
kolegama, zato što sam predstavnik političke partije koja je državotvorna, koja ima istorijska dostignuća, koja 
će biti zlatnim slovima upisana u istoriji Crne Gore. Zajedno sa liderom.  
 Potpis Demokratske partije socijalista, gospođo je na svim  važnim istorijskim dostignućima Crne 
Gore. Očuvani mir devedesetih godina, da se pitala vaša stranka i vaša politika vjerovatno bismo imali 
građanski rad u Crnoj Gori. NATO bombardovanje Crna Gora je mnogo manje postradala od Srbije 
zahvaljujuć odgovornoj državnoj politici Demokratske partije socijalista.  
 Obnovljena nezavisnost Crne Gore, uvedena Crna Gora u NATO Savez najmnoćnijih političkih 
saveznika u svijetu. Znate li kakva su to dostignuća za život jedne političke partije. Znate li ko može sa tim da 
se uporedi?  Identifikaciona dokumenta gospođo vaše političke partije su oštampana bila i ostala u drugoj 
državi i toliko o vašem minulom političkom radu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (27.01.24 17:12:09) 
 
 Gospodine Nikoliću, završili ste. 
 Ne možete, gospođo Kaluđerović, žao mi je. 
 Da li izvjestilac odbora želi riječ? Ne želi. 
 Konstatujem da je pretres završen. 
 Prelazimo na glasanje. Dozvolite mi ukratko da podsjetim na proceduru glasanja.  
 Amandman 4 na Ustav Crne Gore - utvrđeno je da u drugom glasanju Skupština tropetinskom 
većinom bira vrhovnog državnog tužioca  iz reda svih kandidata koji ispunjavaju zakonske uslove.  
 Članom 178 stav 5 Poslovnika Skupštine pripisano je da se izbor vrhovnog državnog tužioca u 
drugom krugu glasanja vrši tajnim glasanjem na način predviđen odredbama Poslovnika Skupštine o 
odlučivanju tajnim glasanjem. 
 Tajnim glasanjem rukovodi predsjednik Skupštine kome u radu pomažu: potrpedsjednici, generalni 
sekretar Skupštine,to je komisija za glasanje. Generalni sekretar Skuštine sa Službom Skupštine pripremio je 
uslove za tajno glasanje, glasački listić i glasačku kutiju. Po završenom glasanju Komisija za glasanje 
pristupa utvrđivanju rezultata glasanja i sačinjava kratak izvještaj o rezultatima tajnog  glasanje.  
 Da li je potrebno da dam pauzu od jednog minuta da uđu svi poslanici ili možemo da idemo dalje? 
Možemo. 
 Stekli su ste uslovi za pristupimo glasanju. 
 Molim generalnog sekretara da izvrši prozivku poslanika i uruči glasački listić. 
 Napominjem, da se bira jedan kandiat za vrhovnog državnog tužioca zaokružuje se radni broj ispred 
imena kandidata. Nakon glasanja daću pauzu da bismo utvrdili  rezultate glasanja. 
 Izvolite generalni sekretar. 
 
 
 ALEKSANDAR KLARIĆ (27.01.24 17:14:15) 
 
 Poslanik Boris Pejović, poslanik Vasilije Čarapić, poslanik Seid Hadžić, poslanica Jelena Nedović, 
poslanik Uglješa Urošević, poslanik Dražen Petrić, poslanik Jovan Subotić, poslanik Miodrag Laković, 



poslanik Miloš Pižurica, poslanik Darko Dragović, poslanik Dane Marković, poslanik Tonći Janović, poslanik 
Vladimir Bakrač, poslanica Branka Marković, poslanik Milan Zečević, poslanica Jelenka Andrić, poslanica 
Dragana Vučević, poslanik Armen Šehović, poslanica Nađa Laković, poslanik Gordan Stojović, poslanik 
Andrija Nikolić, poslanik Danijel Živković, poslanik Nikola Janović, poslanik Nermin Abdić, poslanica Drita 
Lola, poslanik Dušan Raičević, poslanik Oskar Huter, poslanica Aleksandra Vuković-Kuč, poslanik Ivan 
Vuković, poslanik Jefto Eraković, poslanik Abaz Dizdarević, poslanica Sonja Milatović, poslanik Nikola 
Milović, poslanica Zoja Bojanić Lalović, poslanik Nikola Rakočević, poslanik Mihailo Anđušić, poslanica 
Aleksandra  Despotović, predsjednik Andrija Mancić, poslanik Slaven Radunović, poslanica Simonida Kordić, 
poslanik Milan Lekić, poslanica Jelena Božović, poslanik Jovan Jole Vučurović, poslanik  Dejan Đurović, 
poslanik Vaso Obradović, poslanica Bojana Pićan, poslanica Zdenka Popović, poslanik Boris Bogdanović, 
poslanica Anđela Vojinović, poslanik Albin Ćeman, poslanik Momčilo Leković, poslanik Duško Stjepović, 
poslanik Nikola Rovčanin, poslanik Erin Ibrahimović, poslanik Amer Smailović, poslanica Kenana 
Strujih-Harbić, poslanik Damir Gutić, poslanik Admir Adrović, poslanik Mirsad Nurković, poslanik Milan 
Knežević, poslanica Maja Vukićević, poslanik Milun Zogović, poslanik Vladislav Bojović, poslanik Dritan 
Abazović, poslanik Miloš Konatar, poslanica Ana Novaković Đurović, poslanik Filip Adžić, poslanik  Bogdan 
Božović, poslanica Maja Vučević, poslanica Slađana Kaluđerović, poslanik Boris Mugoša, poslanik Branislav 
Nenezić, poslanik Nikola Zirojević, poslanik Artan Čobi, poslanik Nikola Camaj, poslanik Adrijan Vuksanović, 
poslanik Mehmed Zenka, poslanica Jevrosima Pejović, poslanica Radinka Ćinću, poslanik Vladimir 
Dobričanin, poslanik Ilir Čapuni. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (27.01.24 17:25:39) 
 
 Konstatujem da su svi prisutni poslanici dobili glasačke listiće. Dajem kraću pauzu da se izvrši 
brojanje i objavljivanje rezultata. Hvala vam. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (27.01.24 17:35:53) 
 
 Uvažene kolege, nastavljamo rad. 
 Komisija za glasanje sačinila je kratak izvještaj o rezultatima tajnog glasanja, pa dozvolite da 
saopštim te rezultate. 
 Uručena su 74 glasačka listića. U glasačkoj kutiji je nađeno 74 listića, važećih glasačkih listića je svih 
74, nema nevažećih. O pojednim kandidatima glasalo se na sledeći način: 
 O kandidatkinji Maji Jovanović, za kandidatkinju Maju Jovanović nije glasao ni jedan poslanik, za 
kandidata Milorada Markovića glasao je 61 poslanik, za kandiatkinju Suzanu Mugoša glasalo je 13 poslanika. 
 Saglasno rezultatima glasanja, objavljujem da je za vrhovnog državnog tužioca izabran Milorad 
Marković.  
 Gospodinu Markoviću želim da čestitam i u svoje i u vaše ime.  
 Želim da saopštim crnogorskoj javnosti i svima onima koji prate ovaj prenos da je ovaj saziv Skupštine 
uspio da uradi ono što nisu uspjeli mnogi sazivi prije nas. Želim svakome od vas pojedinačno da  zahvalim, 
znači, dijalog kao dijalog nije sam sebi svrha, nego su ključni rezultati. Ovaj parlament ispostavlja i isporučuje 
rezultate koji ovu zemlju mogu da vode naprijed.  
 Hvala vam, kolege poslanici, u dobroj atmosferi kao što radimo do sada i kao što se borimo u ovom 
Parlamentu za ideje i ciljeve da nastavimo i ubuduće. Živjeli. Srećno slavljenicima koji danas slave dan 
Svetog Save, hvala vam.  
 Zaključujem sjednicu. 
 


